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Vážení čtenáři, milí Čáslaváci,
společenský ples v první polovině břez-

na připomněl dvacáté výročí zprovoznění 
Základní školy Sadová. Nebudu zastírat, že 
byla vždy mojí srdeční záležitostí, protože šlo 

o první úkol, který jsem dostal, když jsem v roce 
2003 přišel na radnici, tehdy jako místostarosta. Měl jsem tuto in-
vestiční akci dokončit tak, aby od 1. září mohla být škola otevřena 
pro děti. V tu chvíli tomu již téměř nikdo nevěřil, nicméně poda-
řilo se to – i díky učitelskému sboru, který se poslední prázdni-
nový týden oblékl do montérek a tepláků a šel školu uklízet.

Jsem velmi rád, že se podařilo školu postavit i přes to, že se 
tenkrát ve městě objevovala kritika, že jde o zbytečnou investici. 
Nyní je zcela zřejmé, že šlo o správné rozhodnutí, a dnes si ne-
umíme představit jinou situaci. Jsem rád, že zájem dětí i rodičů 
o tuto školu je velký, dokonce daleko větší, než je její kapacita. 
Nebudu tajit, že tomu tak nebylo od počátku, protože rodiče pa-
trně nejprve netušili, co mohou od nové školy očekávat. Proto pa-
tří velký dík všem, kdo se za dvacet let existence základní školy 
v Sadové ulici zasloužili nejen o postupný rozvoj, ale také o budo-
vání jejího dobrého jména. 

Škola (a to nejen ta v Sadové ulici) ale nikdy není a nebude 
dokončená investice. Stále je co modernizovat, zvelebovat, upra-
vovat. Například v současné době zde probíhá náročná moder-
nizace učeben, na kterou jsme získali dotaci. Bude také třeba 
opravit část střechy, protože by na ni měla být v dohledné době 
instalována fotovoltaika. 

Základní škola v Sadové ulici letos slaví své jubileum, je nej-
novější, ale ne jedinou základní školou ve městě, o kterou musí-
me pečovat. Je samozřejmé, že stejný zájem věnujeme i dalším 
dvěma, a to jak té na Žižkově náměstí, tak i v Masarykově ulici. 
Všechny slouží našim dětem, všechny jsou postupně vybavovány 
novou technikou a modernizovány tak, jak jejich budovy dovolí. 
Proto přeji všem čáslavským základním školám, aby se i v bu-
doucnu dařilo rozvíjet možnosti výuky, učitelům, aby byli spo-
kojeni s prostředím a zázemím svého pracoviště, a dětem, aby na 
svoje školní roky v budoucnu rády vzpomínaly. ◍

Ing. Jaromír Strnad 
starosta města
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Místní témata mohou rezonovat na krajské i celostátní úrovni
Jako krajský zastupitel jsem měl mož-

nost zúčastnit se setkání s panem preziden-
tem při jeho návštěvě Středočeského kraje. 
V rámci hodinového setkání došlo na disku-
si, kdy pan prezident odpovídal na dotazy 
zastupitelů. Otevřel jsem dvě čáslavská té-
mata. Jedno bylo vyznamenání čáslavského 
rodáka pana generála Františka Moravce. 
Loni jsme za Formanovu Čáslav podali ná-
vrh na udělení nejvyššího státního vyzna-
menání tomuto čestnému občanovi Čáslavi, 
který je duchovním otcem atentátu na říš-
ského protektora Reinharda Heydricha. Ná-
vrh neprošel. Zeptal jsem se, zda je pravda, 
že by pan prezident chtěl redukovat počet 
vyznamenaných, kterým je udělováno oce-
nění in memoriam. Pan prezident mi odpo-
věděl, že v loňském roce udělil vysoký počet 
vyznamenání a počítá, že se v dalším období 
počet oceněných vrátí k obvyklému počtu 
kolem 40 vyznamenaných. Připustil, že by 
byl rád, kdyby se lidé za svou práci a posto-
je dočkali vyznamenání především za své-
ho života. Nicméně bude nadále oceňovat 
i mimořádné činy osob, které již nežijí. Ge-
nerála Františka Moravce si pan prezident 
nesmírně váží a můj podnět si poznamenal.

Zaznamenal si i můj druhý podnět. Ten 
se týkal rozšíření skládky odpadů. Pan pre-
zident si pamatuje naše osobní setkání na 
čáslavské radnici, kde jsme o skládce ho-

vořili. Kauzu sleduje a projevil překvapení, 
že ještě není uzavřena (ta kauza). Prezi-
dent pochopitelně nemá žádné exekutivní 
pravomoce, ale může zdvíhat různá témata 
a vahou své osobnosti vyjadřovat svůj ná-
zor. Ten má nepochybně i na životní pro-
středí a řešení odpadového hospodářství. 
Přislíbil, že na schůzce s ministrem život-
ního prostředí, ke které dojde v brzké době, 
se na problematiku čáslavské skládky a na 
postoj pana ministra zeptá. Opatřuji si do-
stupné informace, kterými chci argumen-
tovat na veřejném projednávání k záměru 
rozšiřování skládky.

Na jednání krajského zastupitelstva 
jsem zmínil i nutnost podpory nemocnic, 
které Středočeský kraj nezřizuje, a paní 
hejtmance jsem předložil návrh pro jedná-
ní Asociace krajů, aby čáslavská nemocni-
ce získala finanční podporu od více krajů. 
Kromě Středočeského i od Kraje Vysočina 
a Pardubického kraje. Tato myšlenka zatím 
nemá v rámci kraje podporu. Budu to ale 
dál zkoušet. Stejně tak, jako jsme s bývalým 
ředitelem nemocnice Ing. Bublou navrho-
vali jako iniciátoři memoranda nemocnic 
nezřizovaných Středočeským krajem již 
v roce 2019, aby tyto nemocnice získaly ne-
jen investiční, ale i provozní dotaci. ◍

JUDr. Vlastislav Málek 
Čáslav pro všechny

DOOR TO DOOR – NOVÝ SYSTÉM TŘÍDĚNÍ ODPADU  i
Město brzy nabídne systém třídění odpadu, kterému se říká „door 
to door“. Jedná se o svoz popelnic tříděného odpadu přímo ode dve-
ří rodinných domů, ke kterému přistupuje čím dál více měst a obcí 
po celé ČR. Zvyšuje pohodlí a důslednost občanů při třídění a sni-
žování produkce směsného komunálního odpadu.

CO TO BUDE OBNÁŠET?
Pro bytové domy, která mají svá kontej-

nerová stání, se nic nemění. Odpad bude 
nadále svážen jednou týdně, tak jak je do-
sud zvykem. 

Změna se bude týkat především čáslav-
ských občanů žijících v rodinných domech. 
Ti si budou moct v letních měsících bez-
platně vyzvednout žluté nádoby na plast 
a modré nádoby na papír, aby je mohli mít 
přímo u svého domu, stejně jako třeba po-
pelnici na směsný komunální odpad. 

Novinka s sebou nese také úpravu v pra-
videlnosti svážení směsného odpadu od ro-
dinných domů. K jeho vyvážení bude do-
cházet dvakrát měsíčně, nikoli čtyřikrát, 
jako tomu bylo doposud. Jeden ze zruše-
ných svozů bude nahrazen plastem a dru-
hý papírem. Zapojení se do nového systému 

není povinné, je ovšem třeba počítat se sní-
ženou frekvencí svozu směsného komunál-
ní odpadu.

Podrobnější informace přineseme v ná-
sledujících vydáních Čáslavských novin, 
na webu a sociální sítích města.

PROČ SE NOVÝ SYSTÉM ZAVÁDÍ?
Město musí ze zákona motivovat obča-

ny ke třídění odpadu. Zhruba 60 % odpadu 
odvedou čáslavští občané jako komunální 
neroztříděný odpad. Zbytek tvoří třídě-
ný odpad včetně bioodpadu. Tento trend 
by Čáslav měla do roku 2025 otočit. Za-
vedení nového systému je tedy důležitým 
krokem pro splnění zákonných povinnos-
tí, díky němuž lidé mohou třídit snáz než 
kdykoli dříve. ◍

JN

ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTA

🡒 8. 4. 2024
v pondělí od 17:00

 Nová scéna Dusíkova divadla

Přenos sledujte on-line: bit.ly/ZZ080424

YT – Město Čáslav  

INFORMACE K MÍSTNÍM 
POPLATKŮM V ROCE 2024 

Městský úřad Čáslav tímto opětov-
ně informuje, že poštovní poukázky pro 
úhrady místních poplatků „za komunální 
odpad“ a „ze psů“ pro rok 2024 již občané 
do svých poštovních schránek neobdrží. 
Údaje pro úhrady výše uvedených poplatků 
jsou poplatníkům průběžně odesílány pro-
střednictvím e-mailových adres, které již 
správci poplatku sdělili. Tiskopis (žádost, 
který najdete na: www.meucaslav.cz/radni-
ce/odbory/odbor-financi/,) je možné podá-
vat i během celého letošního rok. V přípa-
dě, že poplatník nemá zřízenou e-mailovou 
adresu, budou mu platební údaje sděleny 
osobně nebo telefonicky na čísle 327 300 211 
správcem poplatku. 

Pro rok 2024 činí výše poplatku za 
komunální odpad 600 Kč na poplatníka 
a poplatek ze psů zůstává ve stejné výši 
jako v předchozích letech. 

Splatnost poplatku za komunální odpad 
je ke dni 30. 4. 2024 a splatnost poplatku 
ze psů ke dni 1. 7. 2024. Poplatky je možné 
hradit v úředních hodinách v pokladně na 
Odboru financí MěÚ Čás-
lav (1. patro budovy radni-
ce – číslo dveří 9) v hoto-
vosti nebo platební kartou 
a dále prostřednictvím 
bankovního převodu. 

ÚŘEDNÍ HODINY 
Pondělí: 8:00–11:00, 12:30–17:00 
Středa: 8:00–11:00, 12:30–17:00 

Čtvrtek: 8:00–11:00 


Případné další informace a dotazy 

Vám budou zodpovězeny osobně na 

Odboru financí MěÚ Čáslav 

nebo na telefonním čísle 327 300 211.
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Místní témata mohou rezonovat na krajské i celostátní úrovni

STAROSTOVNA 🡒 Připomínáme občanům možnost pravidelného setkání s vedením města. 
První středa v měsíci v Hotelu Grand / Využijte prostoru pro Vaše dotazy, podněty, připomínky. Termín dalšího setkání: 3. 4. 2024.

NOVÝ KOULAŘSKÝ SEKTOR
Minulý rok se čáslavští sportovci do-

čkali nového diskařského sektoru. Letos se 
mohou radovat koulaři. „Když jsme dokon-
čili stavbu celého diskařského sektoru včet-
ně klece, jejíž konstrukce byla narušena 
povětrnostními vlivy, vedle zůstal neúhled-
ný zastaralý koulařský sektor. Jeho mo-
dernizaci jsme proto naplánovali na letošní 
rok,“ pohovořila referentka majetkové sprá-
vy Kateřina Katrnošková, DiS, o prvotním 
impulsu. Město zakoupilo ocelový korpus 
a zajistilo dodavatele prací. Náklady na 
stavbu certifikovaného koulařského sekto-
ru, která by měla být dokončena na přelo-
mu března a dubna, šplhají k 55 000 Kč. ◍

JN

STAVBA MŠ BĚŽÍ PODLE PLÁNU
Realizace dlouho očekávaného projektu stavby nové mateřské 

školy byla zahájena 9. 11. 2023. Trigema Building, a. s., po převzetí 
staveniště začala s přípravou prostor a následně zahájila stavební 
práce. Po kontrolním dni 7. 3. 2024 lze říct, že rozsáhlá investiční 
akce běží dle harmonogramu. „Máme hotovou základovou desku 
a začínáme stavět obvodové zdi,“ upřesňuje vedoucí odboru ma-
jetku a investic Mgr. Markéta Šafránková. 

Architektonicky a designově atraktivní budova bude dispo-
novat třemi třídami a některé její prostory poslouží i veřejnosti. 
Tělocvičnu si budou moct pronajmout občané například pro lekci 
jógy nebo k jiným pohybovým aktivitám. Přední část, tedy zahra-
da s herními prvky bude veřejnosti volně přístupná. Pokud vše 
půjde podle plánu, hotovo bude koncem roku 2025. ◍                JN

PŘEDÁNÍ DAROVACÍHO ŠEKU RODINĚ LNĚNIČKOVÝCH
V pondělí 11. března převzala rodi-

na Lněničkových z rukou starosty a mís-
tostarostky města darovací šek v hodnotě 
760 904,11 Kč. Jedná se o částku z transparent-
ního účtu zřízeného městem bezprostředně 
po incidentu, kdy rodinný dům Lněničkových 
v lednu letošního roku zachvátil ničivý po-

žár. Občanská pomoc na sebe nenechala 
dlouho čekat a ihned po založení sbírky za-
čaly ve prospěch účtu proudit finanční dary 
od občanů a organizací. Výsledná částka je 
tak dílem všech dárců a patří jim slova díků. 
◍

MJ
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zprávy z radnice

DOPLNÍ STROMOŘADÍ TOPOLŮ
Ve druhé polovině listopadu loňského roku došlo ke ská-

cení několika topolů u hráze mezi Podměstským rybníkem 
a skateparkem. K tomuto kroku se město rozhodlo na zákla-
dě dendrologického posudku, který stromy doporučil pokácet 
kvůli jejich špatnému zdravotnímu stavu. Protože si je odbor 
majetku a investic vědom důležitosti zeleně v krajině, naplá-
noval ve spolupráci s vedením města novou výsadbu. A to 
opět v těchto místech, ze kterých je jeden z nejkrásnějších 
pohledů na město. 

Stromořadí bude mladými topoly doplněno 6. dubna v rámci 
pokračování oblíbeného sázení stromků za miminka, kdy hlavní 
roli zahradníků zaujímají rodiny malých Čáslaváčků. ◍

JN



Dětská hřiště jsou po revizi 
a opravách herních prvků 

připravena na sezónu. 

Odbor majetku a investic dává 
dohromady podklady pro tvorbu 

projektové dokumentace na výstavbu 
parkoviště nad skateparkem. 

Vzniká projektová dokumentace pro
 realizaci oprav komunikací v ul. Žitná 

a Potoční, rozšíření parkoviště 
u nemocnice a propojení cyklostezky.

OPRAVA CHODNÍKU VE VODRANTECH
Poblíž atletického stadionu dojde k opravě komunikace pro 

pěší. Jedná se o část chodníku s rozlohou cca 900 m², která vede 
od kabin u tartanového oválu až po východ z atletického stadionu 
poblíž městských lázní.

„Aktuálně připravujeme výběrové řízení na dodavatele prací. 
Stávající asfaltový povrch nahradí zámková dlažba. Předpoklá-
daná výše nákladů celé investiční akce, která by mohla být hoto-
va během května, se pohybuje okolo 1,5 milionu korun bez DPH,“ 
upřesnil Jan Šulc, MPA, který má za odbor majetku a investic 
opravu na starosti. ◍                    JN

FOTOVOLTAIKA NA MĚSTSKÝCH BUDOVÁCH
Fotovoltaika – technologie, která mění sluneční zařízení na elek-

trickou energii. Moderní a ekologický způsob, jak ušetřit nemalé 
náklady za elektřinu, ke kterému se rodiny, firmy a města uchy-
lují čím dál častěji. Fotovoltaické panely budou pokrývat střechy 
i čtyř městských budov. Konkrétněji jde o zimní stadion ve Vod-
rantech, ZŠ v Sadové ulici, ZUŠ Jana Ladislava Dusíka nebo 
o jednu z budov městského úřadu v areálu Generála Eliáše. V břez-
nu byla podepsána smlouva o vypracování projektové dokumentace 
se společností VKM Projekt, s. r. o., která by měla být v průběhu léta 
dokončena. Následovat bude výběr dodavatele prací. ◍  JN
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STRÁŽNÍCI SE VĚNOVALI DĚTEM
Ve dnech 5.–23. února proběhlo „škole-

ní“ dětí 1.–3. třídy základních škol na Malé 
scéně Dusíkova divadla. Hlavní náplní 
výuky byla kyberšikana, neboť v dnešní 
době se s ní člověk může setkat téměř na 
každém kroku. Děti ve věku 6–9 let se spo-
lečně se zvířátky v „On-line ZOO“ sezna-
movaly s nástrahami na internetu, který 
většina z nich používá. Mnoho dětí má již 
v tomto věku svůj mobilní telefon, tablet 
nebo počítač, přičemž neví (často ani ne-
mohou vědět), jaké nástrahy na ně v on-line 
světě na těchto zařízeních číhají.

Strážník MP Čáslav a preventista od Po-
licie ČR s dětmi hovořili především o množ-
ství času stráveného na mobilních zaříze-
ních a možnostech, jak využít svůj volný čas 
jinak. Následně se děti přesunuly do další 
části výstavy, kde byly upozorněny na psaní 
posměšných zpráv a posílaní fotek přes so-
ciální sítě, SMS atd. Děti baví také hraní vi-
deoher, tudíž povídání ze strany preventistů 
mířilo i tímto směrem.

Téma kyberšikany je velice aktuální 
a i ze strany rodičů je důležité o něm s dět-
mi mluvit, aby věděly, jak se případně brá-
nit. Na výstavu do divadla v Čáslavi přišlo 
téměř 600 dětí, akce se bude opakovat na 
podzim letošního roku.

BŘEZNOVÁ DOPRAVNÍ VÝCHOVA
Kromě kyberšikany se strážníci MP Čá-

slav věnují dětem na základních školách 
i v otázkách dopravní výchovy. Žáci se se-
známí s dopravními značkami, jaký je rozdíl 
mezi doporučenou a povinnou výbavou jízd-
ního kola, jak si správně nasadit přilbu, než 
vyjedou na silnici apod. Proto 5.–26. března 
proběhla výstava na Malé scéně Dusíkova 
divadla pro 4.–5. ročníky základních škol 
zaměřená právě na dopravu.

S dopravní výchovou dojíždějí stráž-
níci MP za žáky i do okolních obcí. Dne 
12. prosince tak navštívili ZŠ ve Vlkanči, 
kde žáci 1.–3. třídy nasáli znalosti doprav-
ních základů. ◍

Michal Málek, MP Čáslav

OSLAVOU RUŠILI CELÝ DŮM
Dne 7. 1. 2024 dvě minuty po desáté ve-

černí bylo na služebnu MP Čáslav telefo-
nicky oznámeno, že v domě v Husově ulici 
„spoluobčané hlasitě zpívají, křičí a pro-
dukují hlasitou hudbu nevalné kvality“. 
Dorazivší strážníci brzy zjistili, o který byt 
se jedná. Jeho majitel jim řekl, že zde již 
od odpoledních hodin probíhá oslava. Hud-
bu vypnul, avšak s projednáním přestup-
ku příkazem na místě nesouhlasil, jelikož 
za prakticky stejnou věc mu uniformovaní 
strážci pořádku domluvili už předchozí-
ho dne. Začal se vzpouzet s tím, že prý je 
„od strážníků nezákonné dávat pokutu 
hned po prvním oznámení, protože co bylo, 
bylo včera, a to přeci není dnes“. Oznamo-
vatel spolu s dalšími obyvateli domu k věci 
shodně uvedli, že situace je v této záleži-
tosti neúnosná, proto hlídka celou věc pře-
dala ke správnímu řízení komisi k projed-
návání přestupků. ◍

IM

zprávy z radnice
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NOVINKA V PORODNICI – doprovod porodní asistentky i masáže pro těhotné
Porod je pro ženu jednoznačně jedním 

z nejvýznamnějších okamžiků v jejím ži-
votě, proto děláme vše pro to, aby se jed-
nalo přes všechny neoddělitelné okolnosti 
o chvíle, na které bude vzpomínat ráda 
a bez stresu. Důležitou součástí celého 
procesu je důvěra maminky v personál, 
který se o ni v této chvíli stará a je jí opo-
rou. „Právě proto jsme nyní nově zavedli 
možnost doprovodu maminky k porodu 
vybranou porodní asistentkou, s níž má 
žena možnost se seznámit v průběhu před-
porodní přípravy. Jde samozřejmě o asis-
tentky, které mají v naší nemocnici smlou-
vu. Jsou to empatické zdravotnice, ochotné 
vždy pomoct, poradit a podpořit rodičku,“
vysvětlila vrchní sestra gynekologicko-
-porodnického oddělení Bc. Zuzana Pře-
učilová. Podrobné informace o nové služ-
bě všem zájemkyním podá personál gyne-
kologicko-porodnického oddělení. 

„Jsme rádi, že maminky oceňují i další 
relativní novinky, které jim v naší porodni-
ci nabízíme. Samozřejmou součástí před-
porodní přípravy se již stala psychopro-
fylaxe, při které se maminky dozvědí 
mnoho důležitých informací o průběhu 
porodu i období, které bude následovat 
těsně po něm. Dále jde o cvičení pro ženy 
jak před, tak i po porodu, plavání pro tě-
hotné nebo bylinnou napářku v době po-
rodu,“ konstatovala dále paní Přeučilová 
s připomínkou nově zrekonstruovaných 
nejen nadstandardních, ale i běžných 
pokojů a jejich vybavení novými pohodl-
nými lůžky. „Personál porodnice se stále 
snaží služby našeho oddělení zlepšovat 
a modernizovat nejen vybavení, ale i po-
užívané postupy. Maminkám můžeme 
nabídnout individuální přístup, který je 
zvláště v dnešní mnohdy odcizené době 
pro mnohé tím nejdůležitějším. Ženy si 
také velmi rychle oblíbily nově nabízené 
masáže v těhotenství, které jim pomáha-
jí relaxovat a uvolnit se,“ uvedla vrchní 
sestra. Zdůraznila, že v dalším postupu 
a rozšiřování služeb chce čáslavská po-
rodnice pokračovat i v příštím období. 
Stále je co modernizovat a nad čím se za-
mýšlet. O všem, co zdejší nemocnice pro 
nastávající a novopečené maminky i jejich 
rodiny nabízí, se mohou ženy a jejich part-
neři přesvědčit osobně přímo na oddělení. 
Personál jim po dohodě vše ochotně vy-
světlí a ukáže. Maminky tak ve chvíli po-
rodu přicházejí do již známého prostředí, 
což je důležité pro klid a důvěru. 

O tom, že se v čáslavské porodnici „dobře 
rodí“, svědčí také ohlasy maminek, které zde 
již svoje dítě na svět přivedly. Jen v posled-

ní době šlo hned o několik poděkování, kte-
rá lékaře, sestry i ostatní personál oddělení 
velmi potěšila. „V únoru jsem ve vaší nemoc-
nici porodila za přítomnosti pana primáře 
MUDr. Petera Rafaje a porodní asistentky 
Veroniky Štěpánkové, DiS. Paní Štěpánko-
vá mě provázela po celou dobu těhotenství, 
jednalo se o úžasné rebozo masáže či psy-
choprofylaxe. U porodu jsem měla možnost 
vyzkoušet bylinnou napářku. Tímto bych 
ráda poděkovala paní asistentce za veške-
rou péči před i během porodu. Chtěla bych 
také z celého srdce poděkovat celému gyne-
kologicko-porodnickému a novorozenecké-
mu oddělení. Jejich ochotný a milý přístup 
byl opravdu nezapomenutelný. Přejeme 
spoustu dalších spokojených maminek i mi-
minek,“ svěřila se například se svými dojmy 
paní Anna Sviták Jeriová. 

O svoji spokojenost s péčí v čáslav-
ské porodnici se nedávno podělila také 
paní Veronika Honová: „Ve vaší nemocnici 
přišlo na svět naše největší štěstí – naše 
miminko. Chtěli bychom tímto dopisem po-
děkovat především paní doktorce Loudo-
vé, porodní asistentce Arnoštové, sestřič-
ce z novorozeneckého Irence Čechrákové 
a sestřičce z gynekologie Jiřince Mašta-
lířové, neboť tyto dámy měly největší po-
díl na narození naší dcery. Jejich ochota, 
vstřícnost, empatie a citlivé jednání byly 
na profesionální úrovni. Díky skvělému 
přístupu všech jmenovaných byl můj po-
byt na gynekologicko-porodnickém oddě-
lení příjemný. Velké poděkování patří také 
moc milé a ochotné paní doktorce Křížo-
vé, která byla mou ošetřující lékařkou po 
celou dobu těhotenství. V neposlední řadě 
patří poděkování všem ostatním lékařům 

a sestřičkám na tomto oddělení. Přeji gy-
nekologicko-porodnickému oddělení mno-
ho dalších narozených miminek a spokoje-
ných maminek.“

Děkujeme za krásná slova uznání a vě-
říme, že i další maminky budou ze zdejší 
porodnice odcházet se svým miminkem 
v náručí a dobrým pocitem v duši. Je to 
naším posláním a cílem. ■

TZ MNČ
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ROTOPEDY A MOTOMEDY 
JIŽ SLOUŽÍ SVÉMU ÚČELU

Nedávno pořízené stroje, které mají za 
úkol pomáhat pacientům oddělení následné 
lůžkové péče při nutné rehabilitaci, jsou již 
v plném provozu. Někteří pacienti zpočátku 
zvládají několikaminutové cvičení s aktivní 
podporou zařízení, ale s postupem času je 
možné dobu pohybu prodlužovat. Podle re-
habilitační sestry se mladší z pacientů mo-
hou přiblížit až k půlhodinovému procvičo-
vání činnosti svalů a hybnosti kloubů, což 
je pro zachování co nejlepší možné kondice 
velmi vhodné. ■              TZ MNČ
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NEMOCNICE SLAVÍ 130 LET SVOJÍ EXISTENCE
Hlavní budova, v níž sídlí čáslavská 

nemocnice dodnes, byla dostavěna již 
v roce 1893, ale oficiálně byla zprovozněna 
k 1. lednu 1894. Městský kronikář již v září 
předchozího roku pro budoucí generace 
zaznamenal: „Ježto budova okresní nemoc-
nice císaře Františka Josefa I. dostavěna, 
snesl se okresní výbor v sedění dne 15. září 
přeložiti nemocnici okresní dnem 1. ledna 
1894 pod správu. Při nové nemocnici zří-
dí město správce a pokladna nemocnice 
okresní spravována bude pokladníkem 
okresního fondu. Z dosavadních funkcio-
nářů staré nemocnice převzati na zvláštní 
smlouvu lékaři MUDr. Julius Hlaváč jako 
primář a MUDr. Jan Konrád jako sekun-
dář. Okresní výbor byl zplnomocněn jme-

novati správce nové okresní nemocnice, 
ku schválení veleslavnému zemskému vý-
boru jej předložiti, nemocnici opatřiti no-
vým nábytkem a nástroji, veškerý služeb-
ný personál jmenovati a s ním služební 
smlouvy uzavírati.“

A co se stalo s budovou, v níž nemoc-
nice sídlila dříve? I o tom se o rok později 
zmiňuje čáslavská kronika: „Budova bý-
valé nemocnice č. p. 183 určena pro pře-
chodné ubytování c. k. vojska.“ Šlo o dům 
v Masarykově ulici vedle budovy České 
pošty, který s ní dnes pohledově tvoří je-
den celek. 

Jak bude vypadat čáslavská nemocnice 
za dalších 130 let? ■

TZ MNČ


VELKÝ DÍK ČÁSLAVSKÉ NEMOCNICI

Nový rok 2024 jsme zahájili s čáslav-
skou nemocnicí. V lednu na zledovatělé vo-
zovce v Praze nešťastně uklouzl můj vnuk 
Jakub a zlomeninu v kotníku mu operovali 
na chirurgii čáslavské nemocnice ve spo-
lupráci s odborníky z Pardubic. Podobně 
rychle a nečekaně jsem se hned v únoru 
ocitla na interně nemocnice se zápalem 
plic. Nitrožilní léčení okamžitě bez kom-
plikací zabralo, horečky ustoupily, takže 
už po pěti dnech jsem s tabletami mohla 
pokračovat v léčení doma. Byla jsem ráda, 
ale chutné jídlo až do postele a milé, obě-
tavé sestřičky, které mě tam přímo roz-
mazlily, jsem už doma neměla. Do třetice 
to bylo ještě v únoru veselejší, když se do 
naší rodiny v porodnici čáslavské nemoc-
nice narodila krásná holčička! Vypadá to, 
že pro letošek už máme doufám vybráno, 
ale víme, že v naší nemocnici máme zastá-
ní stejně jako v minulosti, kdy jsme ji rov-
něž několikrát potřebovali. 

Velký dík za to, že se podařilo nemocnici 
zachránit!

Anna, Čáslav

PODĚKOVÁNÍ NEMOCNICI 
A SPOLEČNOSTI ANIMA

Chtěla bych touto cestou velmi podě-
kovat a vyjádřit hlubokou vděčnost celé-
mu týmu chirurgického oddělení Městské 
nemocnice Čáslav pod vedením prim. 
MUDr. Vladimíra Červinky, Ph.D., kde 
jsem byla v únoru 2024 hospitalizována. 
Stejný dík patří i oddělení JIP pod vedením 
MUDr. Martina Dvořáka. Už se vám někdy 
stalo, aby vám lékař pro lepší pochopení 
situace nakreslil orgány dutiny břišní, vy-
světlil nastalý problém a následné řešení? 

Já jsem to zažila u velmi sympatické-
ho mladého lékaře MUDr. Pavola Dovjaka. 
Lékaři, sestřičky i další pomocný personál, 
tedy všichni, se kterými jsem se setkala na 
těchto odděleních i v různých ambulan-
cích – např. příjmová chirurgická ambu-
lance, interna, RTG nebo CT –, byli velmi 
milí, vstřícní, empatičtí, vždy v dobré ná-
ladě, která samozřejmě blahodárně působí 
i na pacienty.

Zároveň bych ráda poděkovala organi-
zaci sociálních služeb Anima Čáslav, která 
se v době mé hospitalizace v rámci poby-
tové odlehčovací služby výborně postarala 
o mou maminku a vyšla nám vstříc s pro-
dloužením pobytu.

Bohužel, my Kutnohořané můžeme tako-
vé služby Čáslavi jen tiše závidět.

Monika Stará, Kutná Hora

NOVÝ REKTOSKOP PRO 
PROKTOLOGICKOU 

AMBULANCI
Proktologická ambulance čáslavské ne-

mocnice nově využívá moderní rektoskop na 
vyšetřování konečníku. „Jde o přístroj s obra-
zovkou, která umožňuje desetinásobné zvět-
šení oproti dosavadnímu vybavení. Používán 
bude při ambulantních vyšetřeních i před 
operačními zákroky,“ uvedl MUDr. Jiří Ba-
láš, který nový přístroj ve své ambulanci po-
užívá. Investice v hodnotě kolem půl milionu 
korun byla z většiny financována díky do-
tačnímu programu REACT. ■   

TZ MNČ

V případě zájmu nás kontaktujte: 
E-mailem: ales.sorf@ddcaslav.cz 

nebo info@ddcaslav.cz
Telefonicky: 734 485 167 nebo 327 314 221

Osobně na adrese: Nazaret 94, 
Čáslav – ředitel Ing. Aleš Šorf 

PRÁCE, KTERÁ DÁVÁ SMYSL 
Staňte se ošetřovatelem / 

ošetřovatelkou seniorů

VŠEOBECNÁ 
ZDRAVOTNÍ SESTRA BEZ 
ODBORNÉHO DOHLEDU

a
PRAKTICKÁ SESTRA 

NA PLNÝ ÚVAZEK
popř. na DPP nebo částečný úvazek
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Požadavky podle zákona č. 563/2004 Sb., o pedagogických pracovnících a o změně některých
zákonů (dále jen „zákona o pedagogických pracovnících“), ve znění pozdějších předpisů:

Předpokládaný termín nástupu: 1. srpna 2024

KONKURSNÍ ŘÍZENÍ
Rada města ve smyslu § 166 odst. 2 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním,
vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), v platném znění, vyhlašuje konkurs

 ŘEDITELE/ŘEDITELKY MŠ ČÁSLAV  

předpoklady a odborná kvalifikace pro výkon
činnosti ředitele mateřské školy
praxe minimálně 3 roky
znalost školské problematiky a předpisů
organizační, komunikační a řídící schopnosti 

morální a občanská bezúhonnost

dobrý zdravotní stav

způsobilost k právním úkonům

ovládání jednacího jazyka 

Přihláška a souhlas se zpracováním osobních
údajů ke stažení na www.meucaslav.cz –
úřední deska – pracovní příležitost 

Přihlášku, včetně všech výše 
uvedených příloh, zašlete nejpozději 
do 10. 5. 2024, včetně, na adresu: 
Město Čáslav, 
nám Jana Žižky z Trocnova 1, 
286 01 Čáslav
Obálku označte: 
„Konkurs MŠ Čáslav 
Jahodová  – NEOTVÍRAT“ 

Vyhlašovatel si vyhrazuje právo nevybrat žádného z uchazečů a vyhlásit nové konkursní řízení. V souladu s vyhláškou č. 54/2005 Sb.,
o náležitostech konkursního řízení a konkursních komisích, ve znění pozdějších předpisů, může komise v rámci svého prvního

jednání rozhodnout, že uchazeči mohou být hodnoceni i na základě jiného nástroje personálního výběru, než je řízený pohovor. 
V konkursním řízení mohou být uchazeči podrobeni hodnocení pomocí psychologických diagnostických metod. 

Případné dotazy a informace na tel. 327 300 139. 
Zveřejněno na úřední desce Města Čáslav a webu v sekci pracovní příležitosti na www.meucaslav.cz.

NÁLEŽITOSTI KE KONKURSNÍMU ŘÍZENÍ:
PŘIHLÁŠKA A JEJÍ NÁLEŽITOSTI:

jméno, příjmení a titul uchazeče
datum a místo narození uchazeče
státní příslušnost uchazeče
místo trvalého pobytu uchazeče
číslo občanského průkazu nebo číslo dokladu o
povolení k pobytu, jde-li o cizího státního občana
kontaktní spojení na uchazeče (telefon, e-mail)
datum a podpis uchazeče 

POVINNÉ PŘÍLOHY PŘIHLÁŠKY:
• strukturovaný profesní životopis
• doklad o nejvyšším dosaženém vzdělání
(úředně ověřená kopie diplomu a vysvědčení)
• doklad o průběhu dosavadního zaměstnání a délce
praxe potvrzené posledním zaměstnavatelem, včetně
uvedení funkčního zařazení 
• stručnou koncepci řízení a fungování mateřské školy     
v maximálním rozsahu čtyř stran 
• výpis z evidence Rejstříku trestů, 
ne starší než tři měsíce, nebo doklad o jeho vyžádání
• lékařské potvrzení o zdravotní způsobilosti,                   
ne starší 2 měsíců
• souhlas se zpracováním osobních údajů pro účely
tohoto konkursního řízení



SOU VSADILO NA DALŠÍ VZDĚLÁVÁNÍ ŽÁKŮ
SOU řadu let spolupracuje s pražským 

Barovým institutem, který pořádá profesní 
a odborné kurzy se zaměřením na gastro-
nomii. Jeho zakladatel Mgr. Bc. Radim Ja-
noušek má více než třicetiletou zkušenost 
z gastronomických profesí nejen u nás, ale 
i v zahraničí, je ředitelem a zároveň lekto-
rem kurzů. „Na čáslavské SOU často jezdí-
me, rádi se sem vracíme, máme totiž vždy 
vytvořené výborné zázemí. A žáci pracu-
jí samostatně, se zaujetím a jsou tvořiví. 
V letošním školním roce jsme zde orga-
nizovali barmanský a baristický kurz,“ říká 
o spolupráci se školou Radim Janoušek.

Koncem ledna probíhal týdenní cer-
tifikovaný barmanský kurz, kterého se 

zúčastnilo 14 žáků převážně ze 3. ročníku 
oboru Kuchař-číšník. Jeho frekventanti 
se učili zbožíznalectví koktejlového baru 
a jeho specifikaci a k teoretickým znalos-
tem přidali praktické dovednosti. Naučili se 
desítky světových koktejlů a drinků, jejich 
receptury, použití a servis. Největší popu-
laritu si získala příprava signaturních kok-
tejlů. Žáci mohli prokázat velkou tvořivost 
a příprava koktejlů podle vlastních nápadů 
je velmi bavila. Kurz byl zakončen zkouška-
mi a jeho absolventi obdrželi nejen zpraco-
vané studijní materiály, ale především certi-
fikát na barmanskou pracovní pozici.

V polovině února provoněla školní re-
stauraci káva. Restaurace se na dva dny 

proměnila v kavárnu, kde se žáci učili 
komplexní přípravě kávy, včetně oblíbe-
ného latte artu (umění malování do kávy 
mléčnou pěnou). Lektoři Andrea a Radim 
Janouškovi dbali na dodržování hygie-
nických zásad, zdůrazňovali důležitost 
údržby kávovaru a klíčovou dovednost 
baristy: správné nastavení mlýnku. 

„Jsem ráda, že se naši žáci chtějí dále 
vzdělávat a mají o kurzy zájem. Získají 
certifikát s mezinárodní platností a tím 
zvýší svou šanci na uplatnění na trhu 
práce,“ pochvaluje si ředitelka školy 
Ing. Mgr. Irena Andrová. ◍

Mgr. Jana Andrejsková
Foto: Bc. Denisa Mikolášová, DiS.

MASOPUSTNÍ NEDĚLE
V neděli 11. února 2024 měli žáci SOU 

Čáslav oboru Řezník-uzenář možnost již 
podruhé být součástí oslav masopustu ve 
skanzenu Kouřim. I přes „uplakané“ po-
časí, které nás provázelo celým dnem, si 
mnoho návštěvníků našlo cestu k nám do 
chaloupky věnované řeznickému řemeslu. 
Milovníky masných dobrot budoucí řez-
níci ochotně zasvětili do tajemství vep-
řového masa, jeho porcování a zpracová-
ní. Příjemnou atmosféru doplnila linoucí 
se vůně čerstvě připravených zlatavých 
škvarků, které mohli všichni ochutnat. 
A také ochutnali! Masopustní neděli jsme 
zakončili vytvořením společné usměvavé 
fotografie. Těšíme se na další setkání. ◍

Ing. Michaela Váňová
učitelka odborných předmětů
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Vyšší odborná škola, Střední průmyslová škola 
a Obchodní akademie Čáslav, 
Přemysla Otakara II. 938

Vás srdečně zve na 

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
1 6 . d u b n a

2 0 2 4
14 —16 h o din

Těšíme se na Vaši návštěvu!
Další informace o studijních oborech 
a škole naleznete na www.sps-caslav.cz.

Součástí komentovaného 
programu jsou:

- informace o studiu
 - prohlídka školy
 - ukázky výuky

V době mimo komentovaný program Vás čeká 
setkání se studenty, kteří Vás rádi 

provedou školou a zodpoví Vaše dotazy.

MUZEJNÍ A VLASTIVĚDNÝ SPOLEK VČELA ČÁSLAVSKÁ
Když se zaplněnou aulou VOŠ, 
SPŠ a OA Čáslav rozezněla ra-
kouská hymna a žáci dostali 
pokyn, aby povstali, bylo znát 
jejich velké překvapení. Někteří 
si po vzoru muže stojícího u pul-
tíku dali také svou levou ruku na 
srdce. Tak takhle neotřele zača-
la v pátek 16. 2. 2024 přednáška 
Mgr. Filipa Velímského, Ph.D., 
starosty Muzejního a vlastivěd-
ného spolku Včela Čáslavská.

Filip Velímský přišel do naší školy 
na pozvání studentů ekonomického ly-
cea, aby představil Muzejní a vlastivědný 
spolek Včela Čáslavská. Název spolku je 
pro dnešní žáky trochu nepochopitelný. 
Při jeho výběru se zakladatelé inspirovali 
dílem slavného básníka Vergilia a chtěli 
jako pilné včelky sbírat a opatrovat pa-
mátky minulosti. Znamená to, že ve spol-
ku včely pro med opravdu nechovají, ale 
že jeho členům vděčíme například za sbír-
ky v našem muzeu nebo za archeologické 
výzkumy v našem regionu.

Nikdo v sále nevěděl, jak významný 
spolek v Čáslavi máme, jde totiž o nejstarší 
muzejní spolek u nás, který byl založen 
už v roce 1864 a který je aktivní dodnes. 
Přednášející s humorem sobě vlastním pro-
šel historii spolku, a tak se žáci dozvěděli 
zajímavosti o jeho zakladatelích, význam-

ných i čestných členech, viděli spoustu his-
torických dokumentů, kreseb a fotografií. 
Velímský se věnoval i Klimentu Čermákovi, 
pod jehož vedením došlo ve spolku k největ-
šímu rozmachu činnosti. Závěr přednášky 
byl věnován současným aktivitám spolku 
a nechybělo ani pozvání na akce, které 
Včela Čáslavská pořádá. 

Pokud se chcete dozvědět více, navštivte 

webové stránky www.vcelacaslavska.eu.

Z přednášky bylo zřejmé, že práce je 
pro Filipa Velímského koníčkem, a dou-
fám, že jeho nezměrné nadšení pro histo-
rii nakazilo mnoho našich žáků. ◍

Ing. J. ProcházkováIng. J. Procházková

WELLBEING S MISTRYNÍ EVROPY
Na ZŠ Náměstí v letošním 

školním roce intenzivně pra-
cujeme na rozvoji vzájemných 
vztahů mezi žáky. Jednou 
z podpůrných aktivit je i aplika-
ce principů wellbeingu a kou-
činku, se kterými se setkávají 
žáci sedmých ročníků při pra-
videlných projektových dnech.

Březnové setkání bylo výji-
mečné účastí mistryně Evropy 
a vicemistryně světa v basket-
bale Ivy Večeřové. Mnoho-
násobná medailistka z repre-

zentační i mezinárodní klu-
bové scény, která se věnuje 
mentálnímu koučinku mlá-
deže i dospělých, diskutovala 
s našimi sedmáky o radostech 
i úskalích života. Společně 
hledali postupy a strategie, jak 
se stát šťastnějšími a úspěš-
nějšími lidmi v osobním, spor-
tovním či budoucím profesním 
životě. Děkujeme a těšíme se 
na další podnětná setkání. ◍

RNDr. Tomáš Hasík 
ředitel školy

školství
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KONEC ZIMY V HOLUBNÍČKU
Začátkem února jsme se s dětmi vy-

dali po stopách lesní zvěře. Učili jsme se 
ji poznávat a také si říkali, jaké potraviny 
jsou vhodné do krmelců. Dále se únor nesl 
v duchu masopustu a karnevalu. S dětmi 
jsme společně vyrobili masopustní masky 
a zúčastnili se průvodu městem. V rámci 
canisterapie nás masopustem provázela 
i fenka Jury. Pověděli jsme si o tradicích 
s ním spojeným a vyrobili si masopustní 
koláče. Vše jsme završili karnevalem v kaž-
dé z našich poboček, kde jsme tancovali, 
soutěžili a plnili různé úkoly. S masopus-
tem jsme navázali i na řemesla a povolání. 
Povídali jsme si o tradičních řemeslech 
i o integrovaném záchranném systému. 
Děti si tak mohly vyzkoušet vyléčit panen-
ku, jít na záchrannou hasičskou misi, stát se 
zahradníkem, pekařem či kadeřnicí. 

V březnu jsme se pomalu rozloučili se 
zimou a objevujeme první známky přichá-
zejícího jara. Všímáme si změn v přírodě 
a zkoumáme první jarní kytičky. Učíme se 
je rozeznat a pojmenovat. Zkoušíme růz-
né výtvarné techniky a hru s barvami, jež 
dokážou zachytit krásu květin, které všu-
de nacházíme. Ke konci března se začne-
me připravovat na Velikonoce. Naučíme se 

velikonoční koledu, povíme si o tradicích 
a některé si i vyzkoušíme. Nabarvíme 
společně vajíčka a na Zelený čtvrtek vy-
sejeme hrách na naší zahrádce. ◍

za DS Holubníček 
Dagmar Ferdanová
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Zápis dětí do Mateřské školy Čáslav
na školní rok 2024/2025 se uskuteční ve dnech
od 6. 5. do 7. 5. 2024.

r Žádost o přijetí bude možné doručit těmito způsoby:
1. do datové schránky školy (ID DS pgtxif3),
2. e-mailem s uznávaným elektronickým podpisem 

(nelze jen poslat prostý e-mail!),
3. poštou,
4. osobní podání – v případě osobního podání žádosti 

zákonným zástupcem dítěte je nezbytné předem 
telefonicky kontaktovat příslušné středisko mateřské školy:

Jahodová 1454,  724 395 327

R. Těsnohlídka 1628,  725 911 405

Masarykova 224,  601 233 848

Husova 526,  601 233 845

Bojovníků za svobodu 1547,  601 233 842

Mateřská škola Čáslav je jeden samostatný právní subjekt, 
který vykonává svou činnost na pěti výše uvedených pracovištích, 
proto není určena spádovost.

r Žádost o přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání 
a evidenční list dítěte si může zákonný zástupce od 1. 4. 2024:
▶ stáhnout z webové stránky www.mscaslav.cz, 

kde je možné provést i předregistraci dítěte do MŠ,
▶ vyzvednout v podatelně MěÚ, nám. J. Žižky z Trocnova 1, 

v čase 9:00–10:00.

Z  Kritéria pro přijímání dětí:
▶ povinné předškolní vzdělávání pro děti, které dosáhnou do 

31. srpna 2024 pěti let s trvalým pobytem v Čáslavi /Filipov, 
Lochy, Vrcha, Kalabousek/,

▶ děti, které dosáhnou do 31. 8. 2024 tří let s trvalým pobytem 
v Čáslavi /Filipov, Lochy, Vrcha, Kalabousek/, u cizinců 
mimo EU doložit právo pobytu na území ČR delší než 90 dnů,

▶ povinné předškolní vzdělávání pro děti, které dosáhnout 
31. srpna 2024 pěti let s trvalým pobytem mimo Čáslav,

▶ ostatní mladší děti s trvalým pobytem v Čáslavi /Filipov, Lo-
chy, Vrcha, Kalabousek/, u cizinců mimo EU doložit 
právo pobytu na území ČR delší než 90 dnů,

▶ věk dítěte.

i K žádosti o přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání přiložte:
▶ vyplněný a od lékaře potvrzený Evidenční list dítěte /pro děti, 

pro které není předškolní vzdělávání povinné, nutno potvrze-
ní o pravidelném očkování/,

▶ u dítěte se speciálními vzdělávacími potřebami písemné 
vyjádření školského poradenského zařízení,

▶ prostou kopii rodného listu dítěte,
▶ trvalý pobyt dítěte v Čáslavi bude prověřen na základě 

podaných přihlášek v evidenci obyvatel přímo zřizovatelem, 
tj. Městem Čáslav, u cizinců je nutné doložit právo pobytu 
na území ČR na dobu delší než 90 dnů.

TĚŠÍME SE NA VÁS!
Mateřská škola Čáslav



Na ostravském halovém MČR jste nejen 
zvítězil, ale zároveň jste si překonal osobní 
rekord. Kdy vám začalo docházet, že běžíte 
tak dobře?

Hned po startu mi přišlo, že běžíme po-
malu. Na nic jsem nečekal a tempa jsem se 
ujal asi po 150 metrech. Prvních 400 met-
rů bylo za 58 sekund, což nenasvědčovalo, 
že by z toho mohl být nový osobní rekord. 
Tempo jsem neustále zvyšoval a až při ná-
běhu do posledního kola jsem si začal my-
slet, že bych mohl vyhrát. Sil jsem měl ke 
konci ještě dostatek. Celou dobu jsem čekal, 
že mě předběhne jiný závodník, ale nestalo 
se tak. Mám radost, že příprava je na dobré 
úrovni. Závod jsem si zaběhl stylem start–
cíl, a to je pro mě velká motivace do dalších 
soutěží. To, že jsem si zaběhl osobní rekord, 
byl pouze nečekaný bonus.

S jakým cílem jste do Ostravy jel?
Na závody jsem odjížděl s cílem získat 

cenný kov. Důležité bylo postoupit ze so-
botních rozběhů do nedělního finále. Po-
stup byl mojí povinností. Je to ale velmi 
těžké, když si představíte, že se zde sjede 
nejlepších 24 atletů z celé České republiky 
a každý chce vyhrát. Pak při závodě do-
chází ke strkanicím, pádům i sevřením ve 
startovním poli, a i když chcete běžet, tak 
nemůžete. To se mi právě stalo v rozběhu, 
ale naštěstí hned na začátku a rychle jsem 
se z toho dostal. Doběhl jsem na druhém 
postupovém místě. Do finále postupuje osm 
atletů, dva přímo ze tří rozběhů a dva na 
nejlepší čas. Ve finále jsem si pohlídal, aby 
se taková chyba již neopakovala. Se zlatou 
medailí jsem nadmíru spokojen.

Jak dlouho už se atletice věnujete a co vás 
přimělo s ní začít?

K atletice mě přivedl můj táta, který 
vedl skupinu mladších dětí v klubu. Věnuji 
se jí devět let. 

Běháte i jiné tratě? Zkoušíte případně i jiné 
disciplíny nebo sporty?

Snažím se běhat kratší tratě, abych 
se zrychlil a následně se pak zlepšil i na 
800 m. Nejčastěji běhám 400 m, někdy 
i 1500 m. Začínal jsem s florbalem, také 
u táty pod DDM Čáslav, pak jsem přešel do 
FBC Kutná Hora. Florbal a atletiku jsem 
dělal souběžně. Bylo těžké se rozhodnout, 
kterému sportu se budu věnovat naplno. 
Oba mě bavily a dařilo si mi v nich. Také 
jsem na dvě sezóny hostoval ve florbalo-
vém oddíle Erupting Dragons Havlíčkův 
Brod. S týmem jsme obsadili 4. místo na 
MČR ve florbale. Byl to velký úspěch. 
Kluci se rozprchli do extraligových celků. 
Pro mě to nebylo slučitelné s atletikou na 
takové úrovni, a tak jsem se vrátil do FBC. 
Tam jsem se zkraje zranil a uvědomil jsem 
si, že si své zdraví musím chránit. S flor-
balem jsem skončil. Zranění mě zastavilo 
v atletice na celý rok 2023. 

Kdo se vám nejvíc věnuje v AC Čáslav?
Moje trenérka Jana Červenková. Dří-

ve mě spolu s ní trénovala také Ludmila 
Formanová.

Jak často trénujete? Stává se vám někdy, že 
se musíte do tréninku trochu nutit?

Trénuji šest dní v týdnu. Pokud máme 
soustředění nebo přípravu, tak tréninkové 

přípravy přibývá. Popravdě, pokud vím, že 
mě čeká těžký trénink nebo test, tak se mi 
moc nechce. Ale také vím, že právě tyto tré-
ninky mě posouvají dál.

Co na vaše sportování říkají spolužáci? 
Předpokládám, že řada z nich tráví čas 
méně aktivně, třeba u počítače.

Někteří spolužáci z mé třídy sportují 
a ti ví, co to obnáší, a také to dokážou oce-
nit. Mám kolem sebe spolužáky i kamará-
dy, kteří se věnují různým koníčkům. Sa-
mozřejmě, že oni i já si najdeme prostor na 
počítače. I když toho času je méně.

Máte tři sourozence. Věnují se také sportu?
Jsme sportovní rodina. Atletice se vě-

nují i Miroslav a Petr. Míra běhá 1500 m, 
někdy 3000 m. Také již získal ocenění na 
mistrovství družstev za Kolín. Petr běhá 
800 m jako já, ale v dorostenecké kate-
gorii. Dokonce měl běžet i v Ostravě, ale 
onemocněl. Nejmladší Pavel je hokejový 
brankář v Dynamu Pardubice.

Které důležité závody vás ještě letos čekají?
V létě další MČR na dráze. Dál to bu-

dou nějaké zajímavé závody, o kterých ješ-
tě nevím.

Máte nějaký cíl, kam až byste to chtěl jako 
atlet dotáhnout?

Můj cíl je, abych zůstal zdravý, nezra-
něný a svůj čas neustále posouval, co nej-
níž to půjde. ◍

IM

CHCI SVŮJ ČAS 
POSUNOUT JEŠTĚ NÍŽ

František Malina v červenci oslaví 19. narozeniny a stu-
duje ve třetím ročníku VOŠ, SPŠ a JŠ Kutná Hora. Jako 
běžec trénující pod hlavičkou AC Čáslav nedávno oslavil 
svůj největší sportovní úspěch. V únoru totiž s časem 
1:53:71 na své oblíbené trati 800 m opanoval halové mis-
trovství České republiky v kategorii juniorů.
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Jak dlouho už kapela Rebel existuje a kdo 
jsou její členové?

Rebel existuje a aktivně funguje od 
března 2016, tudíž osm let. V současnosti 
jsme v kapele stálí členové dva – Adam „Iron-
strike“ Langr (zpěv/kytara) a Roman Bína 
(bicí). Oba jsme shodou okolností i zakla-
datelé Rebela. V kapele už se protočilo ně-
kolik kytaristů a baskytaristů – jejich po-
sty jsou nyní neobsazené a za bývalé čle-
ny hledáme vhodnou náhradu. V případě 
nadcházejících koncertů se domlouváme 
s hosty, kterými jsou Marty (kytara) a Dave 
(baskytara) Palounkovi z kladenské power 
metalové smečky Falcar.

Jste z Čáslavi? Hrajete i v jiných kapelách?
Z Čáslavi jsem aktuálně pouze já, 

Roman pochází z Golčova Jeníkova, kde 
máme také naši zkušebnu. Skoro osm let 
působím jako perkusionista a doprovodný 
zpěvák ve folk-akustické Melisse z Kutné 
Hory a nově hraji na sólovou kytaru v me-
lodic power metalové kapele Sebastien.

Čím vám učaroval právě metal, respektive 
melodický power metal?

Já se k power metalu propracoval čás-
tečně díky Romanovi. Byli jsme spolužáci 
na čáslavském gymplu a často jsme si říkali 
o nových kapelách. Poslouchali jsme tehdy 
hodně HammerFall, Sabaton, Powerwolf 
a mnoho dalších známých i méně známých 

kapel podobného žánru. Obecně na power 
metalu oceňuji silně melodické a zapama-
tovatelné nápěvy, které v člověku zanechají 
emoční otisk.

Posloucháte ve svém volném čase výhrad-
ně tvrdou hudbu, nebo máte občas náladu 
na něco „měkčího“?

Když jsem byl mladší, uznával jsem 
pouze tvrdou muziku. Časem se naštěstí 
člověk vyvíjí a v posledních letech už nej-
sem tolik vyhraněný. Osobně ve volném 
čase často unikám k měkčím odnožím hard 
rocku, které bych nazval melodickým 
rockem s popovými prvky, jsou to kapely 
jako Creye, Eclipse nebo Magic Dance.

Ke kterým kapelám byste tvorbu Rebela 
přirovnal?

Jedná se spíše o menší kapely, známé 
především posluchačům power metalu. 
Trochu by se snad daly písničky Rebe-
la přirovnat k tvorbě Iron Maiden (z těch 
opravdu slavných), díky bohatým kytaro-
vým vyhrávkám. Nicméně z těch menších 
bych zmínil inspiraci od německých Orden 
Ogan, švédských Brothers Of Metal a již 
zmíněných HammerFall, Powerwolf atd.

Má rocková/metalová kapela i dnes dbát 
na drsnou image?

Podle mě je image padesát procent 
úspěchu, tudíž by se na ni dbát mělo. Ne-

řekl bych, že musí být nutně drsná. Jde 
spíš o to, co se k daným členům kapely 
hodí, i když černou barvou se u metalu 
asi nikdy nic nepokazí a podle mě padne 
každému. Záleží, jestli se už černé džíny 
a černá košile berou jako drsná image. 
Pokud ovšem členové kapely přijdou na 
pódium v oblečení, ve kterém celý den 
pracovali v kanceláři, asi tím moc lidí ne-
osloví. K tvrdší muzice prostě patří celko-
vě trochu výstřednější vzhled.

Jak je na tom obecně metal v Čáslavi 
a jejím okolí?

Přímo v Čáslavi jsem už dlouho neza-
vadil o vyloženě metalové hudební těleso. 
Popravdě si teď nevzpomínám ani na žád-
né z minulosti. Pamatuji si spíš plno pun-
kových nebo punk-rockových kapel, které 
v Čáslavi a okolí hrají nebo hrávaly. Větší 
města nebo obecně Morava jsou na tom 
o mnoho lépe, v počtu kapel i co do množství 
koncertů a příležitostí pro takové skupiny.

Power metalové kapely se při psaní textů 
často inspirují ve světě fantasy a Rebel není 
výjimkou. Dokážete si představit, že byste 
zpíval i o jiných tématech?

Na první pohled se může zdát, že jsou 
naše texty inspirované pouze mytologií 
a fantasy, ale často se do nich snažím vlo-
žit i nějakou více nadčasovou myšlenku. 
Jedná se hlavně o věci z mého života, i když 

Metalové muzice zatím v Čáslavi pšenka příliš nekvete. 
Výjimkou je kapela Rebel, která loni vydala své první 
dlouhohrající album Nenurial. Popovídali jsme si s jejím 
spoluzakladatelem, zpěvákem a kytaristou Adamem 
Langrem, známým například i z kutnohorské Melissy.
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si je těžko někdo vyloží stejně jako já. Ně-
které texty dávají naději, jiné mají varovat 
před pastmi, do kterých v životě můžeme 
spadnout. A další jsou opravdu spíš výprav-
né, popisující dobrodružný příběh.

Loni jste vydali své první dlouhohrající 
album. Jaké na něj zaznamenáváte ohlasy?

V drtivé většině zaznamenáváme na 
Nenurial kladné ohlasy, jak od fanoušků, 
tak od recenzentů, což se asi dá u prvo-
tiny označit za úspěch. Víme ale také, 
co do příště chceme zlepšit, abychom 
laťku posunuli ještě o něco výš. Většina 
skladeb na Nenurialu už je více než pět let 
stará, takže písničky, které připravujeme 
nyní, jsou zase o úroveň dál. Rádi bychom 
letos vydali alespoň jeden nový singl, aby 
se měli fanoušci na co těšit.

Kde všude se v nejbližší době chystáte hrát 
naživo?

Plánujeme vystoupit na charitativním 
festivalu NADĚJEfest v Pohoří u Dobruš-
ky, který se koná 15. června. Několik dal-
ších akcí máme na letošek rozjednaných, 
nicméně z důvodu neúplné sestavy je v plá-
nu pracovat spíše ve studiu. Jakmile sesta-
vu ustálíme, koncerty přibudou.

Rebel se jmenuje i česká hudební televizní 
stanice. Přináší to nějaké výhody, případně 
nevýhody?

Víc než na televizi lidé upozorňují na 
havlíčkobrodské pivo Rebel. Se stanicí Rebel 
se nám zatím spolupráci nepodařilo navázat, 
takže tam žádné výhody nemáme. Co se týče 
nevýhod, občas se někdo pozastaví nad ori-
ginalitou názvu, ovšem jmenujeme se podle 

jedné z mých prvních písniček, která pojed-
návala o vzpouře chudiny ve středověkém 
městě. Název Rebel si lidé celkem pamatu-
jí a znamená to samé v češtině i angličtině, 
což vnímám jako výhodu. I tematicky sedí 
do konceptu kapely, proto jsme se jej i přes 
občasné myšlenky nad změnou rozhodli po-
nechat. Už k nám prostě patří. ◍       

IM
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DĚTSTVÍ A STUDIUM
Příběh chirurga MUDr. Jiřího Kunáš-

ka se začal psát 27. 2. 1929 v čáslavské po-
rodnici. Narodil se jako druhý syn rodi-
čům Anně a Josefovi. Snad jako by stěny 
pokoje, kde se narodil, absorbovaly jeho 
předurčení a počítaly s jeho návratem. 
Ze stejné místnosti se totiž o několik let 
později stal primářský pokoj chirurgie, 
kde trávil mnoho času. Ale nepředbíhej-
me. Od primářského křesla dělila malého 
Jirku ještě dlouhá cesta. 

Do základní školy docházel na ná-
městí vedle kostela. Díky výborné paměti 
prošel povinnou školní docházkou jako 
jedničkář. Přijímací řízení na gymná-
zium zvládl jako druhý nejlepší z 90 zá-
jemců. Během studia vynikal v matemati-
ce, fyzice, chemii a deskriptivní geometrii. 

Rád měl i historii a zeměpis. Tyto oblasti 
spolu s cestováním a sportem se pro pana 
Kunáška staly velkým koníčkem, který ne-
zanedbával ani na sklonku svého života. 

Mohlo by se zdát, že výborný student 
proplouval gymnáziem bez větších pro-
blémů. Kvůli charakterovým rysům se 
smyslem pro spravedlnost a pomoc dru-
hým ovšem neměl vždy na růžích ustláno. 
Třeba když byl přistižen, jak pro spolu-
žáky připravuje tahák z matematiky, nebo 
když bránil spolužáka Honzu Moravce, 
synovce generála Františka Moravce. 
Dvojici spolužáků po celý život pojilo silné 
přátelské pouto. 

CESTA NA MEDICÍNU
Po absolvování gymnázia měl jasný 

cíl: stát se lékařem stejně jako jeho strýc. 

V období, kdy se připravoval na zkoušky 
na Lékařskou fakultu v Hradci Králové, 
zasáhla do života Jiřího Kunáška osudová 
rána. Jeho otec podstoupil operaci žalud-
ku, která se neobešla bez pooperačních 
komplikací, reoperace a následného zápa-
lu plic. I přes zajištění prvního penicilinu 
v čáslavské nemocnici bohužel nepřežil. 
Devatenáctiletý Jiří musel zařizovat po-
hřeb, převzít chod otcovy firmy a úspěšně 
složit zkoušky na studia medicíny. Na fa-
kultu byl přijat. Když se po třech měsících 
vrátil jeho bratr z vojny, snažil se plně 
soustředit na studium.

Na fakultě se začínaly projevovat jeho 
názory neslučitelné s komunistickým reži-
mem. Jeho strategií bylo stát se v první řadě 
výborným studentem, který na zkouškách 
vyniká pouze díky perfektním vědomos-

MUDr. Jiří Kunášek, dlouholetý primář chirurgie zdejší nemocnice, navždy odešel krátce před svými 
95. narozeninami v sobotu 3. února. Připomeňme si životní příběh této výjimečné osobnosti, jejímž posláním 
bylo zachraňovat lidské životy a pomoc druhým. Pramenů, ze kterých lze čerpat pro přiblížení osudové cesty 
legendy nejen čáslavské chirurgie, není málo. Ten nejcennější nám ale zanechal sám pan primář. 
Několik měsíců před smrtí vydal své paměti v podobě knihy Chirurgie byla můj život aneb 65 let chirurgem.

„
“Získal jsem za život mnohá ocenění, stal se čestným občanem 

rodné Čáslavi, zúčastňoval se významných konferencí 
a napsal řadu odborných příspěvků. 
Ale jako každého lékaře mě vždycky nejvíc potěšilo, 
když mě někdo zastavil na ulici  a řekl: 
„Pane doktore, moc Vám děkuji za to, že jste mi zachránil život...“ 

– MUDr. Jiří Kunášek 
(z knihy: Chirurgie byla můj život aneb 65 let chirurgem)
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tem. To se mu dařilo a jeho profilace pomalu 
začínala směřovat k chirurgii. V roce 1951 
byla Lékařská fakulta v Hradci Králové 
zrušena. Pan Kunášek přestoupil do Plzně, 
kde o dva roky později promoval. Během 
studií pracoval jako medik – dobrovolný 
pracovník na chirurgické klinice a také již 
sloužil jako sekundární lékař. 

Spolužáky byl zvolen předsedou se-
mestru, aby řešil problémy studentů s pro-
fesory a děkanstvím. Byla to správná volba. 
Když v březnu roku 1953 zemřel generální 
tajemník Komunistické strany Sovětské-
ho svazu J. V. Stalin, na koleji proběhl již 
dříve plánovaný večírek. Kvůli udání, které 
poukazovalo na to, že se studenti radují ze 
Stalinovy smrti, čekaly na všechny přítom-
né velké problémy. Krátce před promocí 
jim hrozilo, že budou vyhozeni ze školy. 
Jiří Kunášek se jako předseda semestru 
zúčastnil několika jednání s představiteli 
fakulty a vše se mu podařilo urovnat. 

V PODHŮŘÍ ORLICKÝCH HOR 
Po studiu se MUDr. Jiří Kunášek vy-

dal do Rychnova nad Kněžnou, kam před 
vánočními svátky nastoupil jako sekundář 
chirurgického oddělení. Chirurgie zde byla 
spojena s gynekologií a porodnicí. Poslední 
den v roce oslavil zdárně zvládnutým poro-
dem 41leté prvorodičky. Životní cesty novo-
rozeného chlapce a pana doktora se zkřížily 
ještě jednou o dvacet let později. Mladíka, 
tehdy již jako vojáka základní služby, do-
stihly zdravotní problémy. Ty si vyžádaly 
operaci slepého střeva, kterou vedl právě 
MUDr. Kunášek. 

V roce 1955 se oženil a o dva roky poz-
ději se svou ženou Marií začali pracovně 
působit v Žamberku. Paní Kunášková zde 
díky zkušenostem z čáslavské chirurgie 
a interny nastoupila jako obvodní lékařka. 
Po několik letech práce v podhůří Orlic-
kých hor se na pana Kunáška obrátil ře-
ditel Okresního ústavu národního zdraví 
a požádal ho, zda by jej mohl dočasně za-
stoupit. Přestože byl mladý a úředničina 
mu nebyla ani zdaleka tak blízká jako 
práce na operačním sále, nabídku přijal. 
Tato funkce mu byla po několika měsí-
cích nabídnuta nastálo. Odmítl, částečně 
na základě nesouhlasu s postupy komuni-
stického režimu. 

ČÁSLAV A DRUHÁ ATESTACE 
V lednu 1962 se Marii a Jiřímu Kunáš-

kovým narodil syn Jiří. Paní Kunášková 
se se synem vrátila zpět do Čáslavi. Pan 
Kunášek po půl roce nastoupil jako zástup-
ce primáře na zdejší chirurgii. Brzy byl vy-
slán na dvouměsíční stáž na 1. chirurgické 

klinice v Praze, kde za krátkou dobu získal 
mnoho kamarádů a cenných lékařských 
zkušeností. 

V roce 1963 složil druhou atestaci z chi-
rurgie. Jednalo o složité zkoušky, ve kte-
rých ovšem sebevědomě exceloval. V rámci 
atestace probíhala operace. Pan Kunášek 
ve své knize vzpomíná, jak se lékařce neda-
řilo pacienta intubovat. O intubaci a uspání 
pacienta se tedy postaral sám. Tím zároveň 
splnil i zkoušku z anestezie.

Dalším úkolem bylo například vyhotove-
ní znaleckého posudku pacienta. MUDr. Ku-
nášek dostal případ kladenského havíře, se 
kterým se utrhla klec v šachtě. Popis vypo-
vídal o zlomenině uprostřed bérce. To se 
ale panu Kunáškovi po vyšetření nezdálo. 
Přestože mu lékaři nechtěli uvěřit, prosa-
dil si vyhotovení kontrolních rentgenových 
snímků, které skutečně potvrdily jiný pro-
blém v koleni. 

ZDRAVÉ SEBEVĚDOMÍ
Zdravé sebevědomí panu Kunáškovi 

během chirurgické praxe nikdy nechy-
bělo. Byl si vědom svých kvalit a profe-
sionální přístup si dokázal udržet i během 
operací svých nejbližších. Operoval svého 
bratrance, syna i matku. 

Na schůzce s ředitelem Okresního 
ústavu národního zdraví se dozvěděl, že 
si všichni z jeho okolí přejí, aby se stal 
primářem. V roce 1978 k tomu došlo a byl 
jmenován okresním odborníkem a zástup-
cem ředitele nemocnice. 

ZÁCHRANA A ROZVOJ 
NEMOCNICE

O čtyři roky později byla existence čá-
slavské nemocnice v ohrožení. Nahradit ji 
měla léčebna dlouhodobě nemocných, psy-
chiatrie, neurologie nebo léčebna tuberku-
lózy. Čáslavský primář dal dohromady tým 
lidí v čele se starostou města Josefem So-
chůrkem. Ten při obhajobě nemocnice na 
krajském semináři vycházel právě z mate-
riálů pana Kunáška. Bylo tedy poznat, kdo 
další za udržení nemocnice bojuje. Podaři-
lo se ji zachránit. Pan primář dostal důtku 
a na čtvrt roku mu byl snížen plat. 

Kromě záchrany nemocnice se pan pri-
mář významnou měrou zasadil také o její 
rozvoj. Mezi lety 1984 a 1988 se mu s ředi-
telem nemocnice MUDr. Málkem podařilo 
postavit dva nové operační sály, centrální 
sterilizaci a jednotku intenzivní péče. Do 
roku 1991 se intenzivně soustředil na kom-
pletní renovaci chirurgického oddělení. 

Krátce nato byla zahájena výstav-
ba dalšího pavilonu, který je propojen 
můstkem. Dnes se zde nachází oddělení 

hematologie, transfuzní stanice, centrál-
ní laboratoř a další ambulance. Během 
stavby ovšem došly peníze. Další kroky 
MUDr. Kunáška vedly na ministerstvo fi-
nancí a ministerstvo zdravotnictví, kde se 
mu podařilo sehnat potřebné prostředky 
na dokončení stavby.

KONEC KARIÉRY
V roce 1996 postihlo rodinu pana Ku-

náška neštěstí. Jeho manželka při cestě od 
pacienta havarovala a již jí nebylo pomo-
ci. Stalo se tak dva roky po jeho odchodu 
z postu primáře. Jeho 50letá éra zasvěce-
ná čáslavské nemocnici ovšem skončila 
až mnohem později. Na chirurgickém od-
dělení totiž vypomáhal dva dny v týdnu po 
dobu dalších 18 let. Ani poté neřekl jako lé-
kař poslední slovo. Po definitivním odcho-
du z čáslavské nemocnice přijal nabídku 
z Ledče nad Sázavou. Zde zajišťoval péči 
pacientům po ortopedických operacích až 
do svých 86 let, tedy do roku 2015.

BASKETBAL I HOD DISKEM
Ke sportu, který ho provázel celý život, 

byl veden od dětství. V pěti letech nastou-
pil do Sokola. Jeho sportovní talent se za-
čal naplno projevovat na gymnáziu. Hrál 
basketbal, volejbal, věnoval se také atletice. 
Úspěchy sklízel především ve vrhu koulí, 
ale za svůj největší sportovní úspěch pova-
žoval vítězství v hodu diskem na přeborech 
dorostu ČSSR. Kromě sportovních úspěchů 
se mladému panu Kunáškovi nevyhnuly 
ani úrazy, mezi něž patřilo třeba probodnu-
tí nohy oštěpem.

Po skončení sportovní kariéry v roce 
1954 úspěšně dokončil zkoušky rozhodčího 
v lehké atletice a tuto funkci zastával až do 
svých 85 let. Jako sportovní lékař absolvo-
val dvě spartakiády a dostal nabídku funk-
ce krajského sportovního lékaře v Hradci 
Králové včetně bytu a pracovního místa 
pro manželku. Chirurgie ale zvítězila. 

DLOUHÁ ŘADA OCENĚNÍ
Během své lékařské kariéry se stal 

okresním chirurgem, působil jako soudní 
znalec a byl členem výboru České chi-
rurgické společnosti. Získal její čestné 
členství a následně nejvyšší chirurgické 
vyznamenání pojmenované po chirurgovi 
profesoru Karlu Maydlovi. 

Obdržel krajské vyznamenání za vy-
nikající práci. U příležitosti 60. narozenin 
v roce 1989 mu bylo za vynikající práci 
propůjčeno vyznamenání od prezidenta 
republiky. V roce 2022 mu bylo uděleno 
čestné občanství města Čáslav. ◍

JN
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Kompletní program naleznete na webu 

www.kinocaslav.cz. 

Vstupenky on-line je možné pouze zakoupit, rezerva-

ce je možné provádět e-mailem nebo telefonicky. 

Změna v programu vyhrazena.  
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🡒 DOKONALÉ DNY

🡒 TANCUJ MATYLDO

🡒 ELEGANCE MOLEKULY

🡒 KROTITELÉ DUCHŮ:
ŘÍŠE LEDU

🡒 NEZLOMNÍ

🡒 ABIGAIL

🡒 OBČANSKÁ VÁLKA

🡒 KROTITELÉ DUCHŮ:
ŘÍŠE LEDU

🡒 NEPOSKVRNĚNÁ

🡒 DOMÁCÍ PŘÍŠERKY

🡒 JÁ, KAPITÁN

🡒 SMRŠŤ

🡒 ÚTĚK Z UTOPIE

🡒 SLADKÝ ŽIVOT

🡒 CLUB ZERO

🡒 RIVALOVÉ

🡒 PRVNÍ ZNAMENÍ: 
PŘICHÁZÍ SATAN

🡒 MATKA V TRAPU

🡒 TADY HAVEL, SLYŠÍTE MĚ?

🡒 GUMP – JSME DVOJKA

🡒 PRÁZDNINY S BROUČKEM

🡒 JAK ZACHRÁNIT DRAKA

🡒 BOY KILLS WORLD

🡒 FANTASTICKÁ PARTA

drama, 123 min.
čes. titulky   150 Kč

drama s Reginou Rázlovou, 113 min. 
originál (CZ)   150 Kč

přímý přenos divadelní hry P. Zelenky 
s I. Trojanem a M. Myšičkou, 150 min. 
včetně přestávky   350 Kč

dobrodružná komedie, 125 min.
čes. dabing   150 Kč

dobrodružný, 107 min.
čes. titulky   150 Kč

horor, 117 min. 
čes. titulky   150 Kč

akční, 109 min.
čes. titulky   150 Kč

27 | 20:00
🡒 PRÁZDNINY S BROUČKEM
komedie, 87 min.
originál (CZ)   150 Kč

dobrodružná komedie, 125 min.
čes. titulky   150 Kč

horor, 118 min. 
čes. titulky   150 Kč

animovaný, 85 min.  
čes. dabing   130 Kč

drama, 121 min.
čes. titulky   150 Kč

horor s Aňou Geislerovou, 121 min.
originál (CZ)   150 Kč

dokument ze Severní Koreje, 115 min.
čes. titulky   140 Kč

komedie, 102 min.
originál (CZ)   150 Kč

drama, 110 min.
čes. titulky   150 Kč

romantické drama se Zendayou, 131 min. 
čes. titulky   150 Kč

horor, 118 min., čes. titulky  130 Kč

komedie, 95 min.
originál (CZ)   150 Kč

dokument, 86 min.
originál (CZ)   140 Kč

rodinný, 87 min.
originál (CZ)   150 Kč

komedie, 87 min.
originál (CZ)   150 Kč

animovaný, 99 min.   
čes. dabing   130 Kč

akční thriller s Billem Skarsgardem, 
115 min., čes. titulky  150 Kč

animovaný, 87 min.
čes. dabing   130 Kč
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🡒 Čtvrtek 11. 4. 2024, 19:00
Agentura POINT Praha 
CAVEWOMAN
Po více než patnácti letech úspěšného 
uvádění inscenace Caveman přichází 
agentura Point s Cavewoman.

Mysleli jste si, že vás už nic nedokáže 
rozesmát? Přijďte se podívat na volné 
pokračování kultovní one man show 
Caveman a seznámit se s hrdinkou nové-
ho představení o jeskynní ženě Cavewo-
man. Pobaví vás trochu jiný pohled na 
lásku a partnerské vztahy, na to, co dělá 
muže mužem a ženu ženou, v komedii, 
která se s vtipným nadhledem zamýšlí 
nad věčným soubojem obou pohlaví.
Délka představení: 90 minut bez přestávky
Hrají: Daniela Choděrová • Režie: Irena 
Žantovská • Překlad: Pavel Dominik
 Vstupné: 400 Kč

🡒 Čtvrtek 18. 4. 2024, 19:00 
Agentura HARLEKÝN Praha / abonmá
FILUMENA MARTURANO  
Eduardo De Filippo / Manželství 
po italsku s dojetím a komikou.
Strhující herecký koncert v italské 
komedii o tom, co všechno musí 
podstoupit žena, aby dostala k oltáři 
zhýralého boháče a zabezpečila rodinu. 
Vždyť děti jsou přece děti! 
V hlavních rolích excelují SIMONA 
STAŠOVÁ a SVATOPLUK SKOPAL!
Režie: Zdeněk Kaloč • Hrají: Simona 
Stašová, Svatopluk Skopal, Jaroslava 

Pokorná / Jaroslava Tvrzníková, Katrin 
Weitzenbauerová, Josef Fečo / Antonio 
Šoposki, František Skopal, Čestmír Ge-
bouský, Filip Cíl / Robert Hájek a Václav 
Legner
Délka představení: 160 minut
 Vstupné: od 660 Kč

🡒 Neděle 21. 4. 2024, 16:00 
Jarní koncert VĚNOVANKY 
s Jiřím Helánem a jeho cimbálem  
Dámy a pánové, už je to opět tady, Věno-
vanka pro vás přichystala jarní koncert 
s Jiřím Helánem a jeho cimbálem! Dojde 
tedy k propojení moravské lidové písničky 
s českou dechovkou.
Jiří Helán zpívá už od 15 let. V roce 1968 
dokonce vyhrál celoarmádní vojenskou 
soutěž ASUT a v roce 1972 postoupil do 
finále soutěže Hledáme nové talenty 
v Jihlavě. V té době však už začalo jeho 
působení s nově vznikající dechovou 
kapelou Moravanka a od roku 1985 pak 
působil v Moravěnce. Ve své tvorbě se 
nevyhýbá ani taneční muzice.
Délka akce: 100 minut
 Vstupné: od 290 Kč

🡒 Středa 24. 4. 2024, 19:00
Agentura VM ART 
MINIPÁRTY S KARLEM ŠÍPEM 
Zábavná talk show baviče, moderátora 
a textaře Karla Šípa na motivy televizního 
pořadu Všechnopárty. Pořadem provází 
Jiří Bláha. Prostor dostanou také dotazy 
diváků.
Délka akce: 120 minut
 Vstupné: od 420 Kč

🡒 Čtvrtek 25. dubna 2024 od 17:00 
Divadelní sál Dusíkova divadla

Příběh malíře ANTONÍNA RŮŽIČKY,
příběh nejen čáslavské opony
Srdečně Vás zveme na besedu ke 
100. výročí znovuotevření divadla s po-
tomky významného čáslavského ro-
dáka, malíře a profesora kreslení, mj. 
autora krásné malované historické 
opony Dusíkova divadla. Uslyšíte vy-
právění příběhu očima jeho potomků 
i hostů večera. Uvidíte velmi zblízka 
nejen historickou divadelní oponu, 
ale i několik originálů jejího autora 
zapůjčených ze soukromé sbírky ro-
diny. Nahlédneme také do osobních 
poznámek a deníků Antonína Růžičky 
a „dotkneme se“ i několika autentic-
kých artefaktů a předmětů z jeho ži-
vota. Nenechte si ujít! Vstup zdarma!

Pořad vznikl za podpory Středočeského 
kraje u příležitosti 100. výročí znovuotevře-
ní Dusíkova divadla v Čáslavi.
 Vstupné zdarma

Pro více informací sledujde 
www.divadlocaslav.cz.

Předprodej možný on-line nebo
navštivte IC Čáslav.
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PRÁCE
BURZA

v oborech technických, IT, elektro, logistice, autodopravě,
zemědělství, potravinářství, obchodě, sociálních službách,
administrativě a dalších a také v oblasti státní služby.
Představí se firmy z okresů Kolín, Nymburk, Kutná Hora

Nabídka pracovních příležitostí

Krajská hospodářská komora Střední Čechy
ve spolupráci s Úřadem práce ČR - KoP Kutná Hora a

Středočeským krajem

Pakt zaměstnanosti Středočeského kraje.
Akce je spolufinancována Středočeským krajem.

9.4.2024
10:00-16:00

Kulturní Dům Lorec
U Lorce 57/3, Kutná Hora

SEBEVĚDOMĚ
ONLINE

VÁS ZVE NA BESEDU

VE ČTVRTEK 11. 4. 2024 OD 16:30 HOD.
Prosíme o nahlášení účasti na tel.: 733 741 171

nebo v RC Kopretina

Jak neztratit sám sebe v moři sociálních sítí

S PETROU KUNDELIUSOVOU

ČÁSLAV
05.04.2024

REVOLUTION 
TRAIN

FUNKČNÍ INTERAKTIVNÍ UNIKÁTNÍ

WWW.REVOLUTIONTRAIN.CZ RECEPCE: +420 608 405 080 FACEBOOK.COM/ REVOLUTIONTRAIN

ČESKÁ TOURNOVÉ ČESKO

vlaková stanice Čáslav, VSTUP ZDARMA

program pro veřejnost od 15:30 do 18:00 hod.,
doporučujeme rezervaci na:
valkova@revolutiontrain.cz nebo tel.: 608 405 080

6 VAGÓNŮ, 4 KINOSÁLY, 8 INTERAKTIVNÍCH MÍSTNOSTÍ
A SKUTEČNÝ PŘÍBĚH O DROGOVÉ ZÁVISLOSTI.
DĚTI VE VĚKU 10 - 12 LET V DOPROVODU DOSPĚLÉ OSOBY.

NÁRODNÍ
PROTIDROGOVÁ
CENTRÁLA

Akce je spolufinancována městem 
Čáslav, městysem Žehušice a obcemi 
Vrdy, Žleby, Potěhy, Horky, Tupadly, 

Bratčice a Adamov.

kultura
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Text odstavce

29. 4. 2024 / 17 hod / 100 Kč / nutná rezervace

Knihovna

Kostelní

nám. 197

Čáslav

kultura



NOVINKY:
Čokoládová krev / Radka Denemarková
Vlak projíždí 19. stoletím a míří k nám. Kdysi nej-
bohatší člověk na světě John D. Rockefeller objevil 
sílu ropy a také fakt, že mít moc znamená i právo 
chtít cokoli. George Sandová zjistila, že může být 
nejsvobodnější ženou na světě, kouřit dýmku, mi-
lovat a zrazovat muže i ženy. A tvořit. A Božena 
Němcová? Má jakéhosi manžela, čtyři děti, vlčí hlad 
a obrovský talent. A kolem národ, který nepomáhá ani neodpouští. 
A zoufalou potřebu svobody a psaní všemu tomu navzdory. Zá-
sadní a mnohovrstevnatý román Radky Denemarkové konfrontuje 
v krátkých epizodách životy těchto tří lidí, ne kvůli nim a historii, ale 
kvůli tématům, která se od té doby v různých podobách stále opa-
kují – svoboda žen, bezohledná moc peněz a neviditelnost chudoby, 
velikost světa a malost jednoho národa… a neporazitelná síla umění!
Zahrada mrtvých duší / Lukáš Boček
Pozoruhodná edice z nakladatelství Vyšehrad nabí-
zí kromě knih Jana Štiftera i Zahradu mrtvých du-
ší – temný rodinný příběh. Markovým světem se po 
náhlé smrti otce rozprostře nicota. Podivný vzkaz 
jako ze záhrobí ovšem mladého malíře vytrhne z le-
targie: vypadá to, že pouze jeho sestra Šárka, kterou 
už roky neviděl, zná pravé důvody rodinného neštěstí. Najít ji přesto 
nebude snadné. Sama se ukrývá v hlubokých lesích, kde ji uvěznila 
minulost. Ta, kterou jejich otec vidí docela jinak než všichni ostatní.
Umění vnímat design pro děti a rodiče / Michael Třeštík
Stejně jako v knihách o umění a architektuře Mi-
chael Třeštík ani v případě designu nechrlí fakta, 
jména a letopočty, ale dětem i rodičům zprostředko-
vává nevšední pohled na věci, které nás denně obklo-
pují, aniž bychom si uvědomovali jejich krásu a tvaro-
vou dokonalost. Kniha díky poutavému textu autora a 
nápaditým ilustracím Jany Bačové Kroftové přibližuje, jak předměty 
odrážejí dobu a styl, a zároveň odhaluje technologie stojící za jejich 
vznikem. Každá židle, kávový servis i hračka má totiž svůj příběh.
Pejsek je doma / Štěpánka Sekaninová
Najde se někde na světě dítě, které by nechtělo 
pejska? Asi ne. Jenže ono to s pejsky není jenom 
o zábavě, ono je to taky o starosti. Krásně ilustro-
vaná knížka provede malé čtenáře a milovníky pej-
sků těmi nejzákladnějšími kroky péče o zvířátko. 
Užijete si s ní spoustu legrace.
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SK SLAVOJ ČÁSLAV TURISTIKA – DUBEN
6. 4. Za kandíkem na Medník   11 km
trasa: Petrov u Prahy, Kamenný Přívoz
odjezd: vlak 6:52 do Prahy-Vršovice, 8:30 do Petrova u Prahy
návrat: 17:56
vedoucí: Zdena Matysová

13. 4. Vlčím dolem podél Výrovky   12 km
trasa: Zásmuky, Toušice, Lechův kámen, Kouřim
odjezd: vlak 7:52 do Kutné Hory, bus 8:08 do Zásmuk  
návrat: 15:06/15:56
vedoucí: Jana Fürstová

20. 4. Posázavím     12 km
trasa: Rataje nad Sázavou, Talmberk, Mrchojedy, Budín, Sázava
odjezd: vlak 8:01 do Kolína, 8:47 do Ratají nad Sázavou  
návrat: 17:56
vedoucí: Zdena Matysová

27. 4. Tichým údolím    11 km
trasa: Roztoky, Tiché údolí, Alšova vyhlídka, Únětice, Černý Vůl, 
Úholičky  odjezd: vlak 7:52 do Prahy-Libeň, 9:34 do Roz-
tok u Prahy návrat: 15:06/17:06
vedoucí: Stanislava Vítková

Můžete nás sledovat na webu https://turistikacaslav.wz.cz.

NOVINKY Z KNIHOVNY 
Městské muzeum a knihovna Čáslav, 
Kostelní nám. 197, Čáslav
Milé čtenářky a milí čtenáři,
srdečně Vás zveme na druhé letošní Listo-
vání! Přijede Lukáš Hejlík a herečka Pet-

ra Bučková – na jevišti se představí kniha Holčička a cigareta 
od současného francouzského spisovatele Benoîta Duteurtreho. 
Představení se koná v pondělí 29. dubna v 17 hodin v knihovně. 
Doporučujeme si včas zajistit vstupenky (k zakoupení v knihov-
ně). Zažijete „pekelnou spirálu vyšetřování, věznění a marné 
snahy obhájit se účastí v apokalyptické televizní show“.

Nově jsme rozšířili nabídku beletrie v angličtině a pořídili jsme 
zábavné i poučné hry a vkládačky pro celou rodinu. Představujeme 
Vám i několik zásadních novinek, které u nás najdete. V polovině 
dubna také vyjde dlouho očekávaný závěrečný třetí díl bestselleru 
Šikmý kostel od Karin Lednické. Neváhejte si titul rezervovat.

Na viděnou v knihovně,
Tým knihovny

DEN BEZPEČNOSTI

Dne 18. 4. proběhne 8. ročník akce s názvem Den bezpeč-
nosti. V areálu zemědělského muzea bude od 8:00 do 12:00
pro děti z mateřských škol, žáky základních škol, ale i rodiče 
s dětmi a další zájemce připraven program, při kterém se se-
známí s prací složek Integrovaného záchranného systému 
(IZS) a dalších organizací. Chybět tedy nebude přiblížení 
pracovních povinností policistů, záchranářů, hasičů nebo pro-
hlídka přistavené techniky. V rámci akce budou také zpřístup-
něny vybrané haly zemědělského muzea.◍       JN

VSTUP

VOLNÝ
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🡒 5. dubna – pátek   
VESELÉ JARNÍ SVAČINKY
 15:00–16:30
 100 Kč
 Velká klubovna DDM Čáslav 
 Natálie Mistríková
 Určeno pro děti od 6 let.

🡒 12. dubna – pátek
KERAMICKÉ ODPOLEDNE – 
JARNÍ TRUHLÍK 
 14:40–16:30
 180 Kč
 Keramická dílna DDM (zadní 
vchod Hotelu Grand)
 Bc. Zdeňka Horáková
 Určeno pro děti od 2. tříd.

🡒 21. dubna – neděle 
MASTERCHEF JUNIOR
 9:00–15:00
 350 Kč
 DDM Čáslav 
 Mgr. Ilona Luňáková
 Přijď si zasoutěžit, připravit 
svačinky, uvařit oběd a upéct 
a nazdobit dezert ve stylu Mas-
terChefa.

🡒 27. dubna – sobota
VÝLET DO POHÁDKOVÉ 
VESNIČKY PODLESÍ
 Ilona Mistríková, MBA
 Určeno pro děti od 6 let.

🡒 28. dubna – neděle
TECHNIKA SÍŤOTISK
 16:00–18:00
 150 Kč
 DDM Čáslav 
 Bc. Iva Hýblová
 Určeno pro děti od 9 let 
       i dospělé.

🡒 28. dubna – neděle
ČARODĚJNICKÝ REJ
 15:00–16:30
 50 Kč
 DDM Čáslav
 Mgr. Ilona Luňáková
 Určeno pro děti od 5 let. 
Soutěže, hry, příprava lektvarů 
a diskotéka. Kostýmy s sebou!

🡒 7. května – úterý
STŘEDOČESKÝ TANEČNÍ POHÁR
 15:00–16:00
 Vstupné dobrovolné
 Sportovní hala BIOS Čáslav
 Soutěžní tanec: jeden moder-
ní tanec
Kategorie: 
1. mini týmy (2–4 tanečníci)
2. skupiny (5 a více tanečníků)
Věkové kategorie:
I. kategorie (1. stupeň ZŠ)
II. kategorie (2. stupeň ZŠ)
III. kategorie (SŠ)

Přihlášky zasílejte do 
20. 4. 2024 na e-mail: 

mistrikova@ddmcaslav.cz
Pro přihlášky on-line a více informa-
cí navštivte: www.ddmcaslav.cz

🡒 FOTOKLUB – FOTOGRAFIE
 26. 3. – 21. 4. 2024 

 výstavní síň, nám. J. Žižky z Trocnova 
Otevřeno: út–ne 10–12, 14–17

🡒 VLADIMÍR NOSEK – Na hranici světla 
 30. 4. – 26. 5. 2024, 

vernisáž 29. 4. 2024 v 17:00
 výstavní síň, nám. J. Žižky z Trocnova 
Otevřeno: út–ne 10–12, 14–17

🡒 VÝTVARNÍCI ČÁSLAVSKA 
VE SBÍRKÁCH MĚSTSKÉHO MUZEA

 2. 4. – 22. 6. 2024
Cyklus drobných výstavek věnovaných 
výtvarníkům Čáslavska, šestá výstavka 
ukazuje práce Karla Pazderského.
 galerie, Jeníkovská 222 
Otevřeno: út–so 10–12, 14–17

🡒 MALUJ JAKO UMĚLEC    
 23. 4. – 1. 6. 2024, 

vernisáž 22. 4. 2024 v 17:00
 galerie Jeníkovská 222
Otevřeno: út–so 10–12, 14–17
Výstava výtvarného oboru ZUŠ J. L. Du-
síka pod vedením Renaty Janouškové.

🡒 Phdr. Roman Pazderský, PhD.
V. V. JENÍČEK, 

VÝZNAMNÁ OSOBNOST ČÁSLAVSKA
  16. 4. 2024 od 17:00

přednáška Muzejního a vlastivědného 
spolku Včela Čáslavská
 Nová scéna Dusíkova divadla 
 Vstupné dobrovolné

🡒 ZAHÁJENÍ MUZEJNÍ SEZÓNY
 6. 4. 2024 

Program od 12:00 – komentovaná pro-
hlídka nové sezónní výstavy, tvoření 
pro děti i dospělé, křest knihy vydané 
ke 140. výročí budovy muzea
Vstupné zdarma
 muzeum, Husova 291
Otevřeno: út–ne 9–11, 12–17

🡒 RYTÍŘI A RYTÍŘSKÁ KULTURA 
 2. 4. – 31. 10. 2024  

výstava připomene důležitý fenomén 
středověké společnosti, rytířství 
a dvorskou rytířskou kulturu
 muzeum, Husova 291
Otevřeno: út–ne 9–11, 12–17

WORKSHOP PRO VEŘEJNOST
🡒 VÍTÁNÍ PTAČÍHO ZPĚVU 2024

+ vyvěšování ptačí budky (sýkorníku) 
s Bc. Tomášem Vlasákem

 20. 4. 2024 
9–11 na hrázi rybníka Homolky 

 hráz rybníka Homolky a Jirsáku
Minimální počet účastníků: 10–15
Co si vzít s sebou: vhodné oblečení, 

klasický nebo stativový dalekohled,      
encyklopedii ptáků a svačinu. Procházka 
je určena pro dospělé, rodiny s dětmi  
nebo pro všechny zájemce o ptactvo. 
Závazné přihlášky na vlasak@cmuz.cz 
nebo 327 312 042.

EDUKATIVNÍ PROGRAMY
🡒 PTÁCI A BUDKY
🡒 MLÁĎATA
🡒 KDOPAK TO ZPÍVÁ ZA HUMNY?
PROGRAM pro: MŠ, ZŠ 
 45 min. pro MŠ 
     60–90 min. pro 1. a 2. stupeň ZŠ
Konání: duben–červen

🡒 Přihlášky na vlasak@cmuz.cz
nebo 327 312 042.

🡒 JAK SE DĚLÁ GRAFIKA – tisk z výšky
PROGRAM pro: MŠ a 1. stupeň ZŠ 
 60 min. 
Program probíhá v galerii městského 
muzea, Jeníkovská 222.

🡒 Přihlášky na stara@cmuz.cz
nebo 327 316 769.

🡒 KLUB PŘÁTEL MUZEA
Chcete se stát členy neformálního sdru-
žení zájemců o činnost muzea?
Více info a přihlášky 
na e-mailu: novakova@cmuz.cz.

Změna programu vyhrazena.
Sledujte naše webové stránky, 

Facebook a Instagram!
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Husova 291, 
286 01, Čáslav  

 327 312 207
www.muzeumcaslav.cz

🡒

ČÁSLAVSKÉ NOVINY DUBEN 2024 | 23 —

volný čas



Vpátek odpoledne jsme ob-
drželi telefonát, že v lese 

byl nalezen bezvládně ležící 
orel mořský. Po našem příjez-
du na místo těžce dýchal a měl 
zatnuté pařáty v křeči. Usoudili 
jsme, že nejlepší bude sehnat 
atropin, který brání účinku 
karbofuranu. 

Mezitím jsme museli orla 
zbavit veškerého masa, které 
měl ve voleti, aby nedochá-
zelo k dalšímu trávení jedu. 
Pak jsme ho převezli do naší 
záchranné stanice, kde už na 
nás čekala kolegyně s připra-
venými léky. Orel nevypadal 
vůbec dobře a několikrát jsme 
mysleli, že už je po něm. 

Večer se ale dokázal postavit 
na nohy a reagoval na světlo. 

Ochrnutí opadlo a vše se zača-
lo lepšit. Léky tedy zabraly, což 
už jsme vůbec nečekali. Dru-
hý den dokázal dokonce sám 
spořádat několik ryb. Koordi-
nace těla byla také lepší a nor-
málně stál.

Potřebovali jsme vyzkoušet, 
jak se bude chovat ve voliéře, 
protože v boxu už se pěkně vzte-
kal a vypadal jako opravdu di-
voké zvíře. Pustili jsme ho tedy 
do voliéry, abychom věděli, jak 
fungují křídla a zda dokáže vy-
skočit a přistát na větev. Detail-
ně jsme pozorovali jeho pohyby 
a vše vypadalo v pořádku. Ne-
byl důvod ho držet v zajetí déle. 

Další den jsme naplánova-
li jeho vypuštění v blízkosti 
místa nálezu. Vypouštění se 

účastnil i předseda České spo-
lečnosti ornitologické, který 
před čtyřmi roky stejného 
orla okroužkoval v hnízdě, 
když byl ještě mládě. Šťastné 

shledání. Po chvilce byl orel 
volný. Letěl úžasně a my mu 
přejeme hodně štěstí! ◍

Obora Žleby
Foto: archiv Obora Žleby

Zachránili otráveného orla!
Nedávno se nám podařila velká věc. Otravy v přírodě nejsou 
žádná vzácnost. Zato úspěšná záchrana otráveného dravce 
vzácnost je. Navíc když se jedná o orla mořského otráveného 
extrémně prudkým jedem karbofuranem. V Česku se to his-
toricky podařilo pouze jednou. Tedy teď už vlastně dvakrát.
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Masopustní průvod 
v Potěhách

Dne 13. 2. proběhl již třetí ročník masopustního průvodu 
v obci Potěhy, který pořádala ZŠ a MŠ Potěhy. Žáci i někteří uči-
telé přišli do školy v maskách. Od školy zahájili průvod, který 
došel k obecnímu úřadu. Zde na maškary čekal pan místosta-
rosta Karel Koudelka, který je přivítal a dal jim svolení provést 
masopustní rej. Na návsi poté žáci sehráli tradiční masopustní 
hry, odříkali masopustní říkačky a zatancovali si s přihlížející-
mi. Nakonec se celý průvod vydal na obchůzku po obci. K obědu 
děti dostaly tradiční masopustní koblihy.

orp a okolní obce



Sto čtyřicet, nebo sto šedesát?
Odpověď na otázku, jak staré je čáslavské muzeum, není jednoznač-
ná. Pokud chápeme muzeum jako sbírky čili soubory předmětů 
a dokumentů, ty čáslavské začaly vznikat působením členů Včely 
Čáslavské v roce 1864, kdy byl muzejní spolek založen. Pokud 
máme na mysli samotnou budovu, ta byla postavena v roce 1884. 
Obě výročí jsou pěkně kulatá a je tedy důvod k jejich připomenutí.

Městské muzeum vydalo při této pří-
ležitosti vlastním nákladem de facto 

první publikaci o své historii, která je vý-
sledkem spolupráce městského kronikáře 
a bývalého redaktora Čáslavských novin 
Vladimíra Hořejšího, autora textu, součas-
ného redaktora Čáslavských novin Jakuba 
Nováka, jenž je autorem bohaté fotografic-
ké přílohy, a městské grafičky Jany Hei-

lové. Publikace bude slavnostně pokřtěna 
v rámci zahájení muzejní sezóny v sobotu 
6. dubna 2024. Poté si ji budou moct zájem-
ci zakoupit v muzeu nebo v informačním 
centru. Dne 6. dubna bude také autorkou 
Mgr. Petrou Michalovou představena 
nová výstava letošní sezóny Rytíři a ry-
tířská kultura. Na výstavě bude k vidění 
především kolekce archeologických ná-
lezů z okolních hradů Lichnice a Chlum 
a bude připomenuta i významná komen-
da Řádu německých rytířů v nedalekých 
Drobovicích. Součástí výstavy bude repli-

ka rytířské zbroje, kterou při této příleži-
tosti muzeu zapůjčil člen Včely Čáslavské 
Mgr. Radek Tvrdík. Od dubna do konce 
června bude vystavena i unikátní Bible 
kutnohorská.

Rytířství bude věnován také muzej-
ní příměstský tábor, pořádaný již čtvrtým 
rokem, letos v týdnu od 12. do 16. srpna. 
Historií i současností muzejních spolků se 

bude zabývat odborná konference, kterou 
připravuje Včela Čáslavská ve spolupráci 
s dalšími institucemi na 8. října.

Občané našeho města mohou být na 
své starobylé muzeum právem hrdí. Bez 
finanční podpory poskytované městem by 
nemohlo existovat. Nejde však jen o peníze. 
Rádi bychom přivítali další členy v loni za-
loženém Klubu přátel muzea, jehož cílem je 
prohloubit zájem veřejnosti o naši instituci.

Pojďte tedy spolu s námi oslavit letošní 
výročí a přijďte do muzea! ◍

Drahomíra Nováková

Foto: Publikace a nové propagační předměty, archiv MMaK Čáslav 
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Život bez PET, PP A HDPE
Recyklace plastů otevírá dveře 
k lepší budoucnosti, kde každý 
kus plastu dostává šanci na 
nový začátek. Pro snížení plas-
tových odpadů v domácnosti vol-
te produkty s minimálním ba-
lením nebo v recyklovatelných 
obalech. Namísto jednorázových 
variant preferujte opakovaně 
použitelné tašky, láhve 
a jídelní náčiní. Podporujte ná-
kup a prodej hromadně prodá-
vaných potravin bez obalu.

Recyklace plastu pomáhá chránit naši 
planetu tím, že se z použitého plastového 
odpadu, jako jsou láhve, sáčky, dózy, kos-
metické a čisticí obaly, nebo zahradního 
vybavení mohou vyrobit nové produkty. 
Důležité je plastové odpady správně očis-
tit, třídit a hodit je do kontejnerů určených 
na plasty, tedy těch žlutě označených. 

NA CO DÁT PŘI RECYKLACI PLASTU POZOR?

Je důležité je řádně vyčistit především od 
zbytků olejů, jídla, kosmetiky nebo zeminy.
Kromě recyklace je důležité myslet na 
snížení celkové spotřeby plastů.

VÝZVA ŽIVOT BEZ PLASTŮ:

Na jeden měsíc se zbavte jednorázových 
plastů. Využijte opakovatelných alternativ, 
jako jsou láhve na vodu, nákupní tašky a po-
traviny bez obalu. Postavte se výzvě a zkuste 
žít bez plastu ve svém každodenním životě.

# Náš tip: Oslavte Den Země sázením 

kedluben, salátů, stromů nebo účastí na čištění 

okolí, 28. března v 16:00 Vala-gril – úklid okolo 

Podměstského rybníka či 6. dubna v 9:30 

úklid okolo Homolky v Čáslavi.

ZELENÁ ČÁSLAV za odborné pomoci vy-
pracovala oponenturu k „Rozšíření Centra 
komplexního nakládání s odpady Čáslav“, 
za účelem ochrany životního prostředí.  

# Náš tip:  Srdečně vás zveme na veřejné 

projednávání záměru rozšíření skládky 

organizované Ministerstvem životního prostředí 

u nás v Čáslavi, které se uskuteční 3. 4. v 16:00 

ve společenském sále hotelu Grand.. ◍

ZO ČSOP Zelená Čáslav



30.4.

26.3.

11.1.

NETRADIČNÍ MEZINÁRODNÍ DNY

IM IM

Mezinárodní den dětí, Mezinárodní den žen nebo Svátek práce známe všichni a většina 
z nás by k nim zřejmě zvládla doplnit i správné datum. Celosvětově ovšem existují stov-
ky dalších mezinárodních dní, které na svůj věhlas nebo obecné přijetí teprve čekají. 
Jsou mezi nimi takové, o jejichž oprávněnosti není pochyb, ale i úplné kuriozity. Co 
všechno můžeme slavit v měsíci, který úzce souvisí s bohyněmi Afroditou a Venuší?

Mezinárodní den ptactva
Zatímco „dole“ se lidé baví různými vtíp-
ky, „nahoře“ je v plném proudu pohyb 
tažných ptáků. Už 1. dubna 1906 byla po-
depsána Konvence o ochraně užitečného 
ptactva. Československá republika k ní 
přistoupila před rovnými sto lety, a sice  
6. března 1924.

Mezinárodní den spodního prádla
Vyrazit ven bez pohodlného spodního 
prádla? Dnes známka osobních preferen-
cí, v relativně nedávné minulosti běžná 
věc – považme, že klasické dámské kal-
hotky zná lidstvo až od 30. let minulého 
století. Svátek spodního prádla akcentuje 
především symboly pohodlí a čistoty.

Mezinárodní den mrkve
Jedí ji králíci a prospívá zraku. To si s mrk-
ví spojí každý. Oranžová kořenová zelenina 
je přitom mnohem zajímavější. Věděli jste, 
že pochází z oblasti poblíž dnešního Afghá-
nistánu, její nadměrná konzumace může 
vést ke zbarvení nosu a kořen mrkve platí 
za přírodní drogu?

Světový den Parkinsonovy nemoci
Onemocnění, které dnes známe jako Par-
kinsonovu chorobu, lidstvo zná už od 
starověku. Důkladně ji však popsal až 
Londýňan James Parkinson roku 1817. 
On sám se narodil právě 11. dubna. I díky 
němu víme, co přesně trápilo třeba Salva-
dora Dalího či Muhammada Aliho.

Mezinárodní den vzpomínky na Černobyl
I díky nedávnému televiznímu hitu vědí 
o havárii na severu Ukrajiny z 26. dub-
na 1986 i lidé, kteří v té době ještě nebyli
na světě. Počty přímých obětí tragédie se
různí, ale životem ji zaplatily desítky tisíc
osob, radiaci jich byly ve větší nebo menší
míře vystaveny miliony.

Národní den madžongu
Původně čínskou hazardní hru si dnes 
spojujeme především s bezpečným typem 
zábavy pro skupinu čtyř až šesti lidí. Bez 
ohledu na počet hráčů je fascinující, kolik 
hodin dokážou strávit se 136–144 kamín-
ky popsanými symboly, jež dokáže oprav-
du rozklíčovat málokterý z nich.

OSOBNOSTI ČÁSLAVSKA
Petr Skála

2. 4. 2024 – 20 let od úmrtí
V Čáslavi se 17. srpna 1925 narodil jako 

Ladislav Kopeček, ale do dějin českého di-
vadla vstoupil pod pseudonymem Petr Ská-
la. Na prkna, která znamenají svět, vstoupil 
jako čerstvý absolvent gymnázia ještě před 
koncem 2. světové války. Z Divadla Orlic-
kých měst se vydal do dalších souborů, 
konkrétně v Poděbradech, Karlových Va-
rech, Kutné Hoře nebo Kladně. Osudovým 
se mu stalo Východočeské divadlo v Par-
dubicích, kde poté zůstal až do své smrti. 
Na svém kontě má i účinkování v několika 
filmech, především poplatných padesátým 
letům (Přicházejí ze tmy nebo Botostroj), 
ale objevil se také ve výborné Závrati Kar-
la Kachyni.

◍

Emil Dlask
12. 4. 2024 – 55 let od úmrtí

Emil Dlask se narodil 26. ledna 1890  
v Čáslavi, jehož život je však spojen pře-
devším s jinými kouty naší země. Gymná- 
zium studoval v Praze a Domažlicích, poté 
jeho kroky vedly na Univerzitu Karlovu, 
přičemž vysokoškolské vzdělání si doplnil 
i v Lipsku. Jako kantor působil na Masa-
rykově učitelském ústavu a na Palackého 
gymnáziu ve Valašském Meziříčí. Va-
lašsko mu naprosto učarovalo a přesídlil 
sem natrvalo. Kromě nabádání žáků, aby 
nepodceňovali stylistickou stránku svých 
jazykových projevů, se hodně věnoval hud-
bě. Ať už coby talentovaný violista, překla-
datel slavných písní nebo organizátor hu-
debních besed.

◍

Hugo Traub
18. 4. 2024 – 145 let od narození

V rodině čáslavského obchodníka Izá-
ka Trauba žily čtyři děti. Jedním z nich 
byl Hugo, pozdější středoškolský profesor 
a historik. Předávat své bohaté znalosti žá-
kům začal v Brně a právě v srdci Moravy 
po něm pojmenovali ulici a vsadili zde také 
jeden z Kamenů zmizelých (Stolpersteine) 
s jeho jménem. Hugo Traub totiž kvů-
li svému židovskému původu a navzdory 
všem profesním i jiným úspěchům skončil  
v březnu 1942 v transportu do Terezína. 
Odsud byl téhož roku deportován do vy-
hlazovacího tábora Sobibor v jihovýchod-
ním Polsku. On i jeho manželka zde o pár 
měsíců později za blíže neznámých okol-
ností zemřeli.

◍

VRTULNÍKEM NAD ČÁSLAVÍ
Lety nad Čáslaví se letos uskuteční 

11. května. Využijte jedinečnou možnost
proletět se nad svým domovem a prohléd-
nout si Čáslav a jej okolí z ptačí perspektivy.
O akci bývá každoročně velký zájem a je
atraktivním dárkem pro rodinu a přátele.

O vaši bezpečnost a bezpečnost vašich 
blízkých se postará osvědčený vrtulník 
BELL 206B, známý mimo jiné z mnoha 
filmů, a zkušený profesionální pilot. ◍

Více informací a možnost zakoupení 
naleznete na stránkách 

www.forfreedays.cz/caslav.

 A pozor! Doporučujeme také sledovat
FB profil s názvem Infocentrum Čáslav, 
který nejenže informuje o kulturních ak-
cích, ale také přináší nejrůznější soutěže. 
Třeba se tam objeví i soutěž o volné lety.

JN

RYBÁŘI INFORMUJÍ
Český rybářský svaz, místní organizace 
Čáslav, děkuje všem zodpovědným čle-
nům, kteří se zúčastnili náhradní výroč-
ní členské schůze, konané 27. ledna 2024  
v restauraci Česká Koruna. Program schůze 
byl obohacen o diskusní příspěvek, v němž 
předseda MO navrhl a následně nechal od-
hlasovat mimořádný členský příspěvek na 
rok 2025 ve výši 500 Kč, na nákup nových 
vodních ploch. Tento příspěvek uhradí  
v roce 2025 všichni členové spolku starší  
18 let. Vybraná částka bude vložena na 
transparentní účet 131-1450770277/0100, 
který byl k tomuto účelu zřízen. ČRS MO 
děkuje všem dalším případným přispěvo-
vatelům. ◍

Číslo účtu je též zveřejněno na webu 
www.rybaricaslav.cz v sekci Kontakty.

ČRS MO Čáslav
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Statistika za měsíc únor 2024: narození: 26, z toho 6 Čáslav; manželství: 0; úmrtí: 27, z toho 9 Čáslav. 

Vše nejlepší

Barunce 
Němcové

k 18. narozeninám, 
které oslavila 1. 3. 2024, 

přeje Jirka.

Chtěl bych touto cestou upřímně poděkovat 
panu primáři JIP v čáslavské nemocnici 

MUDr. Martinu Dvořákovi a jeho kolektivu 
za naprosto bezchybný odborný zákrok. 

I za následnou péči, která se nesla 
v duchu lidskosti a přátelství.

Ing. Eduard Wagner

Dne 3. dubna 2024 
uplyne 12 let od chvíle, 

kdy nás opustila naše milovaná 
manželka, maminka a babička,

paní 

Marie Kočová
Stále vzpomínají manžel Václav, 

děti s rodinami a vnoučata.  

Dne 14. dubna 2024 
uplyne 8 let od chvíle,

kdy nás navždy opustil 
pan

Jaroslav Bohatý 
z Čáslavi 

S láskou stále vzpomíná manželka 
s dětmi a vnoučaty. 

Dne 28. 4. 2024 
uplyne 1 rok od chvíle, 

kdy nás navždy opustil náš milovaný 
manžel, tatínek, dědeček, 

pan 

Zdeněk Polák 
Stále vzpomínají manželka Jitka, 

děti s rodinami a vnoučata. 

Dne 28. dubna 2024 
uplyne 1 rok od chvíle, 

kdy nás opustil 
pan

Jaroslav Vašíček 
ve věku 77 let.

S láskou vzpomíná a nikdy 
nezapomene zarmoucená rodina.

Dne 9.4 . 2024 
oslaví manželé 

Jana a Marek 
Černí

společně s manželi 

Josefem 
a Miroslavou 

Šťastnými

30 let výročí svatby. 

Mnoho dalších společných let a lásky v životě jim 
k perlové svatbě přejí jejich děti Marek a Aneta Černá, 

Josef s rodinou a Jana Šťastná, společně s přáteli obou rodin.

Dne 6. dubna 2024 
uplyne 8 smutných roků od chvíle, 
kdy nás navždy opustil milovaný 

manžel, tatínek a dědeček, 
pan 

Josef Sedláček 
z Vlačic

Moc mně chybíš, s láskou a úctou 
vzpomíná manželka Jarča.

Kytičku květů na Tvůj hrob dám, se slzami v očích stále vzpomínám. 

Dne 1. dubna 2024 
uplynou 2 roky od úmrtí 

pana 

Františka Čápa 
z Čáslavi

Stále vzpomínají manželka 
a děti s rodinami. 
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JARNÍ SLEVOVÁ MEGA AKCE

Mechanické práce: 

 osobní vozidla 1 Nh 500,- Kč s DPH,
 užitková/SUV vozidla 1 Nh 650,- Kč s DPH.

Sleva na autodíly až 30 %.

Kompletní PŘEZUTÍ vč. VYVÁŽENÍ 800,- Kč s DPH.

Online rezervační systém

www.autoservis-nedorost.cz

Tel.: 775 539 973, 607 707 131

Dne 21. 4. 2024 
uplynou již 3 smutné roky od chvíle, 

kdy nás opustila 
paní 

Zdeňka Brabcová 
z Čáslavi

Stále vzpomíná rodina.

Když zemře maminka, sluníčko zajde, v srdcích se uhnízdí smutek a chlad. 
Po celém světě ach sotva se najde, kdo by jak maminka uměl mít rád.

Dne 27. dubna 2024 
uplyne 10 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustil 

náš milovaný manžel, tatínek, 
dědeček a muzikant, pan 

Milan Rut
Dne 27. 3. 2024 by oslavil 80 let. 

S láskou vzpomínají manželka Blanka, 
děti Ivana a Honza s rodinami. 

Utichl trubky hlas, trubač už musel jít spát. 
Vězte ale, že všechny vás měl rád.´

Dne 4. dubna 2024 uplyne 
15 let od chvíle, kdy nás opustil 
náš milý tatínek a dědeček, pan 

Josef Kadlec
4. února jsme si připomněli

jeho nedožité 95. narozeniny.
Tatínku, nikdo nás neměl rád tak jako ty.  

V našich srdcích zůstaneš navždy. 
S láskou syn Josef 

a dcera Miloslava s rodinami. 

Utichly kroky i Tvůj hlas, ale láska Tvá zůstává v nás.

Dne 2. dubna 2024 uplyne 
5 smutných let od chvíle, kdy nás 
opustila naše milovaná maminka, 

babička a prababička, paní 

Sonička Kopřivová 
V našich srdcích, maminko, zůstaneš 

navždy, nikdy nezapomeneme.
S láskou, pokorou stále vzpomínají 

Alena a Jára s rodinami. 

Maminko, děkujeme za vše, čím jsi pro nás v životě byla, čemu všemu jsi nás 
naučila. Jen chviličku kdybychom Tě mohli obejmout a pohladit Tvou milou 
tvář, chviličku sevřít Tvou dlaň a pošeptat ti, jak moc chybíš nám. 
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Váš autorizovaný servisní partner Škoda:

Vystartujte
do jara naplno

Vážení zákazníci,

jaro je tady, buďte akční! Využijte od 2. dubna 
do 31. května akční sezónní nabídku a dopřejte 
svému vozu jarní prohlídku včetně diagnostiky, 
kontroly podvozku, náplní či stavu akumulátoru

Objednejte se k nám, ať už online, či telefonicky.

Součástí této sezónní akce je i zvýhodněná 
nabídka na vybraný sortiment příslušenství 
a dárkových předmětů se slevou až 40 %.

Zaujala vás? Kontaktujte nás, se vším vám 
rádi poradíme.

S jarní servisní prohlídkou za

Service

Skoda-Auto_Service_JSA_2024_D2_180x120_v01.indd   1 28.02.2024   12:01

kvalitní práce za férovou cenu

tým zkušených a vysoce kvalifikovaných pracovníků

servisní služba NONSTOP

více než 3 000 realizovaných výtahů v ČR i zahraničí

více než 1350 výtahů v servisu po celých Východních a

Středních Čechách a v Praze

výtahy do čtyřpodlažních domů

výtahy na míru každému zákazníkovi

Puškinská 566-572, Kutná Hora - náš výtah v blízkosti

vašeho města

604 645 562

msv-vytahy@msv-vytahy.cz

www.msv-vytahy.cz

OD ROKU 1990

VÝROBA, MONTÁŽ A SERVIS VÝTAHŮ
HRADEC KRÁLOVÉ



— 30  | ČÁSLAVSKÉ NOVINY DUBEN 2024

KADEŘNICE
DANA MACHOVÁ

@machova_kadernice

10% SLEVA
NA PRVNÍ MELÍR

Benešova 647
Kutná Hora777 660 344

společenská a komerční inzerce

Anténní, satelitní
a zabezpečovací technika

Ing. Stoček Zdeněk
J. Jungmanna 851
Čáslav

Tel. 736 778 938          www.zs-servis.cz    stocek@ zs-servis.cz

Prodej  montáž  servis  -  vše na jednom místě JSME TU PRO VÁS!

EKOLOGICKÁ
LIKVIDACE

AUTOVRAKŮ

602 358 507

www.recycling.cz

NAŠE SLUŽBY

VÝKUP KOVOVÉHO ODPADU,
BAREVNÝCH KOVŮ A PAPÍRU
ZPĚTNÝ ODBĚR ELEKTROZAŘÍZENÍ
PROVOZUJEME SBĚRNÝ DVŮR
LIKVIDACE NEBEZPEČNÝCH ODPADŮ
ZPĚTNÝ ODBĚR PNEUMATIK

PRODÁM
pozemek 43 000 m2 č.o. 1088 v Močovicích, 

přímo u zástavby, přístup ze dvou stran, 
žádná ochr. pásma, zatím nestavební.

Cena: 80 Kč / m2  Tel.: 603 442 474



Mgr. Andrea Slavíková, PFP
andrea.slavikova@partners.cz
774 112 631

Bc. Štěpánka Kmentová
stepanka.kmentova@partners.cz
737 959 701 

Jana Krulišová, EFA
jana.krulisova@partners.cz
734 484 619

Být zajištěný, i když zrovna nemůžete do práce? Pořídit si vlastní bydlení 
a nepřeplatit na hypotéce? Tvořit si železnou rezervu pro nenadálé výdaje?
Pravidelně investovat a stát se rentiérem?

Jde to!

PŘIJĎTE SE PORADIT
O PENĚZÍCH
Všechny konzultace jsou zdarma

Na každou životní etapu se dá finančně připravit. Ochrana příjmu, bydlení, 
pojištění majetku, děti, budoucnost… Rády vám se vším pomůžeme.

www.partners.cz
Partners Financial Services, a.s. 
Žižkova 250, 280 02 Kolín 3

Přijďte se poradit

Letak_A5_Krulisova_2024_inzerce.indd   1 19.03.2024   10:54
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AdaKurýr s.r.o. – chráněná dílna

POSKYTUJEME SLUŽBY
Včetně převozu osob k lékařskému vyšetření a zpět, 
přepravy nákupů a menších balíků + přívěsný vozík.

Minimální jízdné 65 Kč,
jízda nad 4 km činí 12 Kč/km, 

bez nástup. poplatku a čekací doby

OBJEDNÁVKY PO TELEFONU
Nad 60 km – 24 hod. předem
Tel.: 602 887 675, 606 833 700

TOPENÍ*VODA*PLYN*KOUPELNY
ČERPADLA*ELEKTRO*ZAHRADA

PRODEJ * DOPRAVA * MONTÁŽ * SERVIS

 MASARYKOVA 354, ČÁSLAV (NAPROTI BILLE)
 327 316 535,   720 566 766

www.termocentrum.cz

termocentrum Čáslav
VYTÁPĚNÍ, VODA, PLYN, ELEKTRO, KOUPELNY

ODHAD NEMOVITOSTI

NEJEN PRO
DĚDICKÉ ŘÍZENÍ

RYCHLE • NEZÁVAZNĚ • BEZ STAROSTÍ 

ING. MARTIN MACH+420 602 219 219   

ZDARMA

WWW.RKEVROPA.CZ/KOLIN

Kursovné: 2850,-Kč Gardenka: 750,-Kč

Zápis: e-mail: vranamira@centrum.cz
mob.: 776 660 888, 776 668 444, Jetelová 1752, Čáslav

1. lekce začíná v sobotu 7. září v 18,00 hodin
sál hotelu D  vspolečenský GRAN ČÁSLAVI

Učitelé tance manželé pro Vás pořádají 36.VRÁNOVI



Renault doporučuje

RENAULT 
TRAFIC

nabídka platí od 1. 2. do 31. 3. 2024. reprezentativní příklad financování: přeplacení 4% platí od 25% akontace a délky 24 měsíců nebo od 40% akontace a délky 36 měsíců. jedná se o nabídku 104% financování od Mobilize 
Financial Services a vztahuje se pouze na podnikatele a firmy. Mobilize Financial Services znamená financovaní poskytované společnosti RCI Financial Services, s.r.o. tato nabídka je pouze indikativní, není návrhem na 
uzavření smlouvy a nelze z ní proto dovozovat povinnost společnosti uskutečnit jakékoli transakce. Renault Trafic emise co2 173–202 g/km, spotřeba 6,7–7,7 l / 100 km. tato nabídka je pouze indikativní, není návrhem na 
uzavření smlouvy a nelze z ní proto dovozovat povinnost společnosti uskutečnit jakékoli transakce. uvedené spotřeby paliva a emise co2 jsou změřeny metodikou stanovenou dle platných právních předpisů vyžadovaných 
pro homologaci vozidla. vyobrazení vozu je pouze ilustrativní

financování s přeplacením jen 4 % 
až 9místné provedení
dostupný i ve výbavovém stupni Spaceclass

Hrnčířská 218, Kutná Hora 284 01                                                                                                                                           +420 327 523 623
VV Auto, s.r.o.                                                                                                                                           www.vvauto.cz




